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en procedures nodig ter toepassing van de
Derde ACS-EEG-Overeenkomst van Lo-
m&
ondertekend te Brussel op 19 februari
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3 e vergadering Donderdag 20 november 1986
Morgenvergadering

VOORZITI’ER : de heer F. Grootjans

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om 10
uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

- 171 (1986-1987) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Welzijn en Gezondheid.

- Voorstel van decreet van de heer J.
Leclercq C.S. houdende wijziging
van Titel V van de wet van 29 maart
1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de ste-
debouw
- 173 (1986-1987) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Ruimtelijke Ordening. -

BERICHTEN VAN VERHINDERING

G. Cardoen, J. De Loore-Raeymae-
kers, V. Peuskens ; gezondheidsrede-
nen.

E. Cooreman, J. Laverge ; buitens-
lands.

P. Breyne, 0. Lefever,  J. Wyninckx ;
ambtsverplichtingen.

Intrekking

De Voorzitter : Het volgende voorstel
van decreet werd ingetrokken :

- Voorstel van decreet van de heer J.
Valkeniers C.S. houdende oprich-
ting van subregionale vertrouwens-
artsencentra ter preventie en be-
handeling van kindermishandeling
en kinderverwaarlozing
- 71 (1985-1986) - Nr. 1.

L. Hancké ; familieverplichtingen.

ADVIEZEN VAN DE RAAD VAN STA-
TE

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van decreet werden ingediend :

- Voorstel van decreet van de heer - Advies van de Raad van State over
W. Van Durme houdende vervan- het voorstel van decreet van de heer
ging van de benaming ,,minder-va- A. Steverlynck C.S. houdende wijzi-
liden” door de benaming ,,gehandi- ging van het besluit van de Vlaamse
cap ten” Executieve van 1 juli 1982 tot bepa-

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende adviezen
van de Raad van State werden inge-
diend :

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 3
20 november 1986

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

ling voor het Nederlandse taalge-
bied van de verdeling der kosten
voor werken aan beschermde mo-
numenten, andere dan gebouwen
bestemd voor een erkende ere-
dienst, seminaries en pastorieën,
bekrachtigd bij het decreet van 17
november 1982
- 60 (19851986) - Nr. 2.
Verwezen naar de Commissie voor
Cultuur.

Advies van de Raad van State over
het voorstel van decreet van de heer
E. Vankeirsbilck C.S. houdende wij-
ziging van het decreet van 17 no-
vember 1982 houdende de be-
krachtiging van het besluit van de
Vlaamse Executieve van 1 juli 1982
tot bepaling voor het Nederlandse
taalgebied van de verdeling der
kosten voor werken aan bescherm-
de monumenten, andere dan ge-
bouwen bestemd voor een erkende
eredienst, seminaries en pastorieën
- 64 (19851986) - Nr. 2.
Verwezen naar de Commissie voor
Cultuur.

BOEK VAN HET REKENHOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende boek van
het Rekenhof werd ingediend :

- 143e Boek van het Rekenhof - Op-
merkingen en documenten voorge-
legd aan de Wetgevende Kamers en
aan de Raden van de Gemeen-

105



Voorzitter

schappen en van de Gewesten -
Deel Ibis.
Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting.

OPMERKING VAN HET REKENHOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende opmer-
king van het Rekenhof werd inge-
diend :

- Opmerking van het Rekenhof be-
treffende de begrotingsberaadsla-
ging van de Vlaamse Executieve
Nr. VE - K 60 van 10 september
1986.
Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting.

ARRESTEN VAN HET ARBITRAGE-
HOF

Indiening

De Voorzitter  : De volgende arresten
van het Arbitragehof werden inge-
diend :

- Arrest van het Arbitragehof van 21
oktober 1986 inzake de prejudiciële
vraag gesteld door het Arbeidshof
te Brussel bij arrest van 24 septem-
ber 1984 in de zaak van de NV In-
ternational Motor Company tegen
wijlen De Wolf Henri.
- Rolnummer 16.

- Arrest van het Arbitragehof van 22
oktober 1986 inzake het beroep tot
vernietiging van het Vlaamse Ge-
west van 24 januari 1984 houdende
maatregelen inzake het grondwa-
terbeheer, ingesteld door Minister-
raad op 4 juni 1985
- Rolnummer 22.

- Arrest van het Arbitragehof van 28
oktober 1986 inzake het beroep tot

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 3
20 november 1986

vernietiging van het decreet van de
Vlaamse Raad van 20 maart 1984
houdende oprichting v a n  d e
Vlaamse Dienst voor Arbeidsbe-
middeling, ingesteld door de Mi-
nisterraad op 9 mei 1985.
- Rolnummer 20.

Deze arresten liggen ter inzage bij het
Secretariaat van de Raad, Afdeling
Openbare Vergadering.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Op verzoek van de in-
diener wordt de interpellatie van de
heer Vanhorenbeek tot Minister De-
wael over de algemene toepassing van
het decreet van 19 juni 1978 betref-
fende het Nederlandstalige openbare
bibliotheekwerk en inzonderheid de
invoering van het leenrecht ten voor-
dele van de auteurs verschoven naar
een volgende vergadering.

SCHRIFTELIJKE VRAGEN (R.v.O.
art. 65)

Indiening

Schriftelijke vragen werden inge-
diend door :

- de heren A. Bogaerts, J. Bosmans,
P. Breyne, G. Cardoen, J. Caudron,
F. Cauwenberghs, N. De Brtselier,
A. De Beul, C.De Clercq, E. Dery-
cke, M. Desutter, M. Didden, L.
Dierickx, K. Dillen, J. Gabriels, F.
Ghesquiere, L. Kelchtermans, G.
Mommerency, M. Olivier, Y. Ot-
tenbourgh, J.P. Pillaert, J. Peper-
mans, F. Piot, J. Sauwens, J.
Sleeckx, J. Valkeniers, E. Vande-
bosch, F. Vandenbroucke, W. Van
Durme, J. Van Elewyk, L. Vanho-
renbeek, K. Van Miert, W. Van
Renterghem, L. Vanvelthoven, me-
vrouw M. Vogels.

BOODSCHAP

De Voorzitter : Bij brief van 11 novem-
ber 1986 deelt de Voorzitter van de
Rat der Deutschsprachigen Gemein-
schaft mee dat voornoemde Raad zich
ter vergadering van die dag heeft ge-
constitueerd.

Ingekomen stukken
Boodschap
Regeling werkzaamheden
Beveiliging Vlaams karakter Voeren

Ten einde de werkzaamheden van de
Commissie Media zo goed mogelijk te
laten verlopen stel ik voor om onmid-
delij k na de twee dringende vragen de
mondelinge vraag nummer 3 van de
heer De Beul tot de heer Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur, te
laten doorgaan. Is de Raad het daar-
mee eens ? (Instemming)

DRINGENDE VRAGEN
66,5%

Dringende vraag van de heer A. De
Beul tot de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en Werk-
gelegenheid, over de maatregelen van
de Vlaamse Regering ter beveiliging
van het Vlaams karakter van Voeren

(R.v.O. art.

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer De Beul tot
de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over de maatregelen van de
Vlaamse Regering ter beveiliging van
het Vlaamse karakter van Voeren.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de
Minister, geachte collega’s, graag ver-
namen wij van de Voorzitter van de
Vlaamse Regering welke maatregelen
er recent door de Executieve werden
genomen om het Vlaams karakter van
de Voer te beveiligen, gezien de
jongste stand van zaken in het Hap-
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De Beul

part-dossier.

Op welke wijze treedt de Vlaamse Re-
gering op om de bevolking van Voe-
ren duidelijk te maken dat er niets aan
het statuut van de 6 Voergemeenten
zal veranderen en dat de Executieve
van plan is om aan de Voerstreek alle
steun te geven om het Vlaams karak-
ter ervan te beveiligen ?

De Voorzitter : Minister Lenssens, die
zal antwoorden namens Minister
Geens, heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in naam van de Voorzitter van de
Executieve kan ik het volgende mede-
delen.

Zoals in antwoord op een dringende
vraag van collega Desaeyere werd ge-
steld, zal het bestaand periodiek en in-
stitutioneel overleg over de globale
problematiek van de Voerstreek wor-
den voortgezet.

De nodige maatregelen werden ge-
troffen om eerlang een nieuwe bijeen-
komst te organiseren, waarop de hui-
dige stand van zaken van de dossiers,
aangevuld met eventuele nieuwe ini-
tiatieven, nader zullen onderzocht en
besproken worden.

Wat de vraag over de handhaving van
het taalstatuut van de gemeente Voe-
ren betreft, wijs ik er het geachte lid
op dat het bedoeld statuut geregeld
wordt door de wetten van 8 november
1962 en 2 augustus 1963. Een gebeur-
lijk voorstel dat ertoe zou strekken de
bestaande wetgeving te wijzigen, be-
hoort tot de uitsluitende bevoegdheid
van de nationale wetgever.

De standpunten hieromtrent van de
partijen die in deze Vlaamse Raad ver-
tegenwoordigd zijn, zijn voldoende
bekend. Een wijziging van het taalsta-
tuut van Voeren lij kt mij derhalve on-
denkbaar.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer H. Suy-
kerbuyk tot de heer L. Waltniel, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Financiën
en Begroting, over de niet-verlaging
van rentevoeten voor leningen bij de
Nationale Landmaatschappij

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer Suykerbuyk
tot de heer Waltniel, Vice-Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over de niet-verlaging van
rentevoeten voor leningen bij de Na-
tionale Landmaatschappij.

De heer Suykerbuyk heeft het woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, dames en heren,
de rentevoeten voor leningen bij het
Woningfonds werden verlaagd, het-
geen een gelukkige maatregel is.

Het zal u bekend zijn dat in een groot
aantal gevallen, door personen met
dezelfde sociale status, beroep wordt
gedaan op de Nationale Landmaat-
schappij om leningen te bekomen.

De verlaging van de rentevoeten voor
leningen door het Woningfonds is een
goede zaak voor gezinnen met drie
kinderen. Diegenen, die een kleiner
gezin hebben worden niet gedepan-
neerd, in de mate dat de rentevoeten
bij de Nationale Landmaatschappij
hoog blijven.

Ik wend me tot de Minister van Finan-
ciën van de Vlaamse Regering, omdat
ik verneem dat er weerstanden zijn
om de renteverlaging bij de Nationale
Landmaatschappij toe te staan.

Is dat zo, is dit om budgettaire rede-
nen, of zijn er andere bezwaren ?

De Minister wordt alleszins verzocht
zijn standpunten mede te delen, om-
dat de vraag de rentevoeten van de
Nationale Landmaatschappij te verla-
gen gerechtvaardigd lij kt.

De Voorzitter : Minister Waltniel heeft
het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in antwoord op zijn vraag betref-

fende het niet toestaan van een rente-
verlaging bij de Nationale Landmaat-
schappij, kan ik het geachte lid beves-
tigen dat bedoelde maatschappij in de
loop van de maand oktober jongstle-
den hiervoor een aanvraag heeft inge-
diend.

Deze aanvraag tot verlaging van het
eigen aandeel in de rentelasten van de
leningen aan te gaan op de kapitaal-
markt, heeft uiteraard het voorwerp
uitgemaakt van een grondig onder-
zoek onder meer wat betreft de admi-
nistratieve organisatie en werking van
de Nationale Landmaatschappij.

Dienaangaande kan ik het geachte lid
mededelen dat ik bij schrijven van 12
november en van 13 november
jongstleden van mijn Regeringscom-
missaris ter zake bepaalde aanvullen-
de informatie heb bekomen. In het
licht hiervan heb ik mijn diensten op-
dracht gegeven om bedoelde aan-
vraag opnieuw te onderzoeken, uiter-
aard in samenwerking met mijn colle-
ga, de Gemeenschapsminister van
Huisvesting.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VRAGEN (R.v.O. art. 66)

Vraag van de heer A. De Beul tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de gevolgen van
de afschaffing van de Departementale
Dienst voor Animatie, Creatieve Ex-
pressie en Begeleiding

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Beul tot
de heer Dewael, Gemeenschapsmi-
nister van Cultuur, over de gevolgen
van de afschaffing van de Departe-
mentale Dienst voor Animatie, Crea-
tieve Expressie en Begeleiding.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de dienst
DACEB van het vroegere Ministerie
van Cultuur werd onlangs afgeschaft
en 8 personeelsleden werden nieuwe
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De Beul

taken toegewezen in de culturele sec-
tor. Sommige medewerkers worden
aangesteld als cultuuranimator in een
3-tal rij ksculturele centra in Vlaams-
Brabant en andere worden als deskun-
dige ingeschakeld in de diensten Me-
diabib en het Klank- en Beeldcen-
trum, het Jeugdverblijfcentrum de
Hoge Rielen te Tielen,  de VZW Cul-
tureel Jongerenpaspoort en de VZW
Centrale van het Brussels Amateurto-
neel.

De criteria volgens welke de 8 pedago-
gische medewerkers met deze nieuwe
taken werden belast zijn echter niet
duidelijk.

Vandaar onze vragen.

1. Welke criteria heeft de Minister ge-
hanteerd bij het toewijzen van voltijd-
se medewerkers aan de hoger vermel-
de diensten en centra van de Vlaamse
Gemeenschap in het algemeen en aan
de twee VZWs in het bijzonder ?
Waarom werden die bepaalde dien-
sten en VZWs  uitgekozen ?

2. Welke modaliteiten worden er uit-
gewerkt om de vroegere functie van
DACEB, de kadervormingsservice
voor de jeugdorganisaties, die nog ten
dele behouden blijft operationeel te
maken in de nieuwe regeling ? Ik
meen dat men zich hieromtrent ern-
stige vragen kan stellen.

De Voorzitter : Minister Lenssens, die
antwoordt namens Minister Dewael,
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, namens Mi-
nister Dewael antwoord ik het volgen-
de.

Ik heb de dienst DACEB afgeschaft
hoofdzakelijk vanuit volgende feitelij-
ke gegevens.

1. De vaststelling dat de oorspronke-
lijke hoofdopdracht van DACEB, na-
melij k verspreiding doorheen Vlaan-
deren van de creatieve expressie als
vernieuwende idee en als concrete
aanpak, intussen werd gerealiseerd.

2. De vaststelling dat de meer recente
taakinvulling van DACEB, namelijk
uiteenlopende vormen van creatieve
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dienstverlening op verzoek van aller-
lei sociaal-culturele verenigingen,
jeugdbewegingen en scholen, omzeg-
gens integraal kan overgenomen wor-
den door daartoe behoorlijk uitgerus-
te en evenzeer door de overheid ge-
subsidieerde organisaties, als bij wijze
van voorbeeld De Lodewijck  De Raet-
Stichting, de VZW Tiem, de VZW De
Kolk enzovoort.

Vanuit mijn bezorgdheid voor het be-
houd van de werkgelegenheid in het
algemeen en vanuit mijn overtuiging
van de waardevolle deskundigheid en
rijk onderbouwde ervaring van de be-
trokken pedagogische DACEB-me-
dewerkers, heb ik beslist deze in te
schakelen in nieuwe werkverbandsn
zoveel als mogelijk aansluitend bij
hun specifieke kwaliteit, vaardighe-
den en persoonlijke voorkeuren. Ik
heb mij bij de aanduiding van deze
nieuwe werkopdrachten laten leiden
door volgende overwegingen.

1. De dringende noodzakelijkheid een
aantal realisaties op het vlak van de
Rij ksculturele Centra daadwerkelijk
te ondersteunen door ter zake deskun-
dig personeel.

2. Tegemoetkoming aan het concrete
verzoek tot bij komende ondersteu-
ning vanwege dynamische VZWs die
omwille van hun werking kunnen re-
kenen op een algemene waardering
en daarenboven aansluiten bij huidi-
ge beleidsklemtonen ;

3. Een beantwoording aan verwach-
tingen zowel van de sector Jeugd als
van de dienst Volwassenenvorming
omwille van de vroegere werking van
het DACEB-team, dat naast het ver-
zorgen van een aanbod ten dienste
van de Volksontwikkeling, zich hoofd-
zakelijk toelegde op het ondersteunen
van jeugdorganisaties.

4. Een concentrering van de opdrach-
ten voornamelijk op het grondgebied
van Brussel-19 gemeenten en Vlaams-
Brabant om op deze wijze de terechte
verwachtingen van het Vlaamse so-
ciaal-culturele leven in de hoofdstad
mede te ondersteunen.

5. Een bewuste aansluiting bij de per-
soonlij ke kwaliteiten en voorkeuren
van de individuele leden van de vroe-
gere DACEB-team.

Afschaffing DACEB
Ziekenhuisinfrastructuur Regio Dendermonde

Het vroegere DACEB-team blijft
daarenboven belast met het verlenen
van kadervormingsservice. Ik citeer
ter zake de nota van 27 augustus 1986
aan de administratie, belast met de
uitvoering van mijn beslissing :

,,De DACEB-medewerkers blijven
deeltijds verbonden aan het verzor-
gen van bijscholings-  en kadervor-
mingsprogramma’s die worden inge-
richt, hetzij door de Administratie
van het Sociaal-Cultureel Werk, hetzij
door coördinatie-organismen van de
volwassenenvorming of van het
jeugdwerk in overleg met het Bestuur
van het Sociaal Cultureel werk.”

Ik heb intussen mijn Administratie de
opdracht gegeven deze bij komende
taak voor het vroegere DACEB-team
concreet uit te werken en alle betrok-
ken koepelorganisaties of coördine-
rende diensten van de volwassenen-
vorming en het jeugdwerk van deze
mogelijkheid schriftelijk in te lichten.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer N. De Batselier tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de ziekenhuisinfrastructuur
in de regio Dendermonde

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Batselier
tot de heer Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Volksgezondheid en
Leefmilieu, over de ziekenhuisinfra-
structuur in de regio Dendermonde.

De heer De Batselier heeft het woord.

De heer N. De Batselier (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
graag zou ik van de Minister verne-
men wat de toestand en de evolutie
van de ziekenhuisinfrastructuur is in
de regio Dendermonde.

Is er geen dubbelwerking tussen ener-
zijds nog renoveren van ziekenhuizen
en anderzijds een grootschalig nieuw
ziekenhuisproject ? Is het dossier
technisch niet in het nadeel van het
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De Batselier

OCMW ?

Bestaat er een overeenkomst OCMW-
privé-sector ? Zal de wetgeving rond
de OCMWs geëerbiedigd worden ?

Wat met de kleinere ziekenhuizen in
Hamme en Zele in diezelfde regio ?

Wat is de budgettaire ruimte op de be-
groting van de Minister ?

Komen andere bouwprojecten in
Vlaanderen die niet afgewerkt zijn
hierdoor niet nog meer in gevaar ?

Bestaat niet het risico dat ook het
nieuw ziekenhuis Dendermonde een
onafgewerkt project wordt of dat al-
thans slechts op zeer lange termijn
operationeel zal zijn ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, in de gezondheidsregio Dender-
monde worden geen herconditione-
ringswerken gesubsidieerd voor de
ziekenhuizen waarvoor een nieuw-
bouwproject is goedgekeurd.

Het is echter evident dat een aantal
kleine onderhouds- en herstellings-
werken, die gedeeltelijk in de ver-
pleegdagprijs vervat zijn, nog dienen
uitgevoerd te worden, zodanig dat een
vlotte werking en een hygiënische
toestand van de gebouwen gegaran-
deerd blijft.

2. Het samenwerkingsakkoord tussen
het Stedelijk Ziekenhuis en de VZW
Onze-Lieve-Vrouw van Troost te
Dendermonde is uitsluitend tot stand
gekomen door overleg tussen de in-
stellingen onderling.

Het spreekt vanzelf dat soortgelijke
samenwerkingsakkoorden de vigeren-
de wetgeving dienen te eerbiedigen.
Dit is ook het geval in bedoeld samen-
werkingsakkoord.

3. Er is geen verband tussen het sa-
menwerkingsakkoord in Dendermon-
de en de ziekenhuizen van Zele en
Hamme.

Wel tracht ik in mijn beleid de onder-
linge samenwerking van ziekenhui-
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zen te stimuleren, teneinde het zor-
genaanbod te rationaliseren.

4. Er is geen budgettair probleem in-
zake de subsidie van het project Den-
dermonde.

Op de begroting van het lopend be-
grotingsjaar werd voor de ruwbouw
van het ziekenhuis een bedrag van
224.054.000 frank vastgelegd.

In het investeringsbeleid in de zieken-
huissector wordt het principe gehan-
teerd dat de dossiers van in uitvoering
zijnde projecten prioriteit genieten.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer E. Gryp tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over
oorzaak en gevolgen van de brand bij
het plastiekbedrijf Plastigran te Melle
op 29 juni 1986

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Gryp tot de
heer Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over oorzaak en gevolgen van de
brand bij het plastiekbedrijf Plasti-
gran te Melle op 29 juni 1986.

De heer Gryp heeft het woord.

De heer E. Gryp  (op de tribune) : Mijn-
heer de Voorzitter, heren Ministers,
geachte collega’s, deze lang voorspel-
de brand ging gepaard met heel wat
hinder voor de omwonenden en hun
leefomgeving.

In dit bedrijf werden reeds vele jaren,
ongehinderd maar hinderlijk, PVC-
korrels aangemaakt zonder exploita-
tievergunning, vermits de laattijdig
ingediende aanvraag tot uitbreiding
van de bestaande exploitatievergun-
ning, na negatief advies van het Ge-
meentebestuur, geweigerd werd door
de Bestendige Deputatie op 12 okto-
ber 1982.

Vermits het aantekenen van beroep
tegen deze beslissing niet opschor-
tend is, volgens artikel 13 van het re-

glement op de hinderlijke inrichtin-
gen, had u deze illegale en onveilige
bedrijvigheid niet mogen gedogen.

Waarom deed u dit toch tot midden
1985 ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, de exploitatie van het plastiekbe-
drijf op bedoelde vestigingsplaats
werd bij besluit van de Bestendige
Deputatie van de Provincieraad van
Oost-Vlaanderen van 25 maart 1966
vergund voor een termijn van 30 jaar.

Op 19 juni 1982 diende de onderne-
ming een aanvraag in om de vergunde
inrichting om te vormen en uit te brei-
den.

Bij besluit van 7 oktober 1983 heeft de
Bestendige Deputatie in eerste aanleg
deze vergunning geweigerd.

Bij besluit van 24 juni 1985 heb ik in
beroep de weigeringsbeslissing van de
Bestendige Deputatie van 7 oktober
1983 opgeheven en de gevraagde uit-
breiding en omvorming van het ver-
gund bedrijf toegestaan tot 3 1 decem-
ber 1985. Deze beslissing steunde op
de adviezen van de beide bevoegde
adviesverlenende overheidsdiensten,
te weten :

- het Hoofdbestuur van Stedebouw
en Ruimtelijke Ordening, dat voor-
waardelijk gunstig advies verleende ;

- het Hoofdbestuur voor Leefmilieu,
dat voorstelde een vergunning voor
een termijn van 3 jaar toe te staan.

Bij besluit van 4 april 1986 heeft de
Bestendige Deputatie bedoelde uit-
breiding en omvorming opnieuw ver-
gund voor een termijn van één jaar.

Op het ogenblik dat de brand zich
heeft voorgedaan, zijnde op 29 juni
1986, was derhalve bedoelde uitbrei-
ding en omvorming vergund.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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Vraag van de heer N. De Batselier tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over het discriminatoir behan-
delen van ambtenaren van het Ministe-
rie van de Vlaamse Gemeenschap die
hebben deelgenomen aan een staking

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Batselier
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over het discriminatoir be-
handelen van ambtenaren van het Mi-
nisterie van de Vlaamse Gemeen-
schap die hebben deelgenomen aan
een staking.

De heer De Batselier heeft het woord.

De heer N. De Batselier (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers, geachte collega’s, uit een
administratieve nota blij kt dat volgen-
de beslissing op het Ministerie van de
Vlaamse Gemeenschap werd geno-
men.

,,Voor alle stakingsdagen, namelijk 6,
15,16,21  en 23 mei, zou per effectief
gewerkte dag, een halve dag vakantie
worden toegekend aan die personeels-
leden welke op deze dagen soms met
bij komende kosten, met vervoermid-
delen andere dan de traditionele, naar
het werk zijn gekomen.”

Graag zou ik desbetreffend aan de
geachte Minister de volgende vragen
willen stellen.

1. Klopt het dat deze beslissing werd
genomen ?

2. Is dit dan geen politieke houding
die een duidelijke ondermijning van
het stakingsrecht inhoudt ?

3. Wie bepaalt trouwens wie heeft wil-
len werken en wie niet ?

4. Stelt men hier niet-werken en
ken voor als identieke zaken ?

sta-

5. Wat voorziet de Minister desbetref-
fend ?

De Voorzitter : Minister Lenssens, die
antwoordt namens Minister Geens,
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
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Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, op het vlak van de Administratie
van het Ministerie van de Vlaamse
Gemeenschap werd beslist de sta-
kingsdagen van 6,15,16,21,22  en 23
mei 1986 - dagen waarop het open-
baar vervoer volledig stil lag - per ef-
fectief gewerkte dag een halve dag
verlof toe te kennen aan sommige per-
soneelsleden die op deze dagen met
vervoermiddelen, andere dan de tra-
ditionele, naar het werk zijn gekomen
en dit in de meeste gevallen met bij-
komende kosten.

Ik heb deze beslissing - die zonder
mijn medeweten werd genomen -
doen intrekken.

Naar de toekomst toe ligt het in mijn
bedoeling een voor de Vlaamse Ge-
meenschap aangepaste omzendbrief
uit te vaardigen die vooraf, onder
meer, aan de syndicale raadpleging
zal worden onderworpen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer H. Schiltz tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister
van Economie en Werkgelegenheid,
over een studiesyndicaat voor diversifi-
catie van de Kempense Steenkoolmij-
nen

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer H. Schiltz
tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over een studie-
syndicaat voor diversificatie van de
Kempense Steenkoolmijnen.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, naar ver-
luidt werd door KS,  de GIMV, de
NIM, Volvo Europa, Ford Genk en
Cockerill Mechanica1 Industries een
studiesyndicaat opgericht dat binnen
de 6 maanden moet leiden tot de op-
richting van een industriële holding,

Discriminatie stakende ambtenaren
Oprichting NV Diversificatie

de NV Diversificatie, die richting zou
moeten geven aan de diversifïcatie-
activiteiten van KS.

Het Kabinet van de Staatssecretaris
voor Energie, de heer Aerts, zou ove-
rigens als waarnemer bij het studie-
syndicaat betrokken zijn.

De NMNS zit het syndicaat voor.

Volgens de letter en de geest van de
staatshervorming van 1980 moeten de
Gewesten bij het beleid in de nationa-
le sectoren betrokken zijn.

Mag ik de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve dan ook vragen of de
Vlaamse Executieve ingelicht werd
over dit initiatief en of zij op een of an-
dere manier bij de werkzaamheden
van dit studiesyndicaat wordt betrok-
ken ?

De Voorzitter : Minister Lenssens, die
antwoordt namens Minister Geens,
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, in uitvoering van de afspraken
gemaakt op het overleg dat op 12 de-
cember startte tussen de nationale
Regering, de Vlaamse Executieve en
de directie en de vakbonden van de
Kempense Steenkoolmijnen werd
één van de 5 gemengde opgerichte
werkgroepen overheid-KS belast met
het onderzoek van mogelijke diversi-
fïcatie-activiteiten voor de Kempense
Steenkoolmijnen.

Deze werkgroep werd voorgezeten
door de Staatssecretaris voor Energie.
De werkgroep legde op 20 maart 1986
aan de voltallige vergadering van het
genoemde overleg een voorlopig
eindverslag neer waarin werd geop-
teerd voor het oprichten van een apar-
te naamloze vennootschap om de mo-
gelijke diversificatie-activiteiten van
de Kempense Steenkoolmijnen op in-
dustriële basis verder uit te bouwen.

De Staatssecretaris voor Energie werd
toen belast met het bijeenbrengen
van geïnteresseerde industriële en fi-
nanciële bedrijven ten einde via een
Studiesyndicaat dit voorstel in al zijn
aspecten verder te onderzoeken.

De gevoerde gesprekken leidden tot
de oprichting van het Studiesyndicaat
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Lenssens

Diversificatie waarin, naast KS zelf,

werking van het Fonds voor Industrië-
le Vernieuwing.

de Nationale Investeringsmaatschap- De heer André Geens heeft  het
pij, ook de Gewestelijke Investerings- woord.
maatschappij deelneemt en waaraan
een drietal private industriële bedrij-
ven deelnemen.

De NMNS treedt in dit Studiesyndi-
caat op als beheerder van de over-
heidsparticipatie van KS en als uit-
voerder van het beleid van de nationa-
le Regering in de nationale sectoren.

De heer A. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, er is na
het uitvaardigen van het Sint-Anna-
plan heel wat betwisting gerezen.

Heel wat tegenstrijdige verklaringen
werden afgelegd al naargelang men te
maken had met beleidsverantwoorde-
lijken op het centrale dan wel op het
regionale vlak.

regelen.

Gelet op een aantal belangrijke dos-
siers die door de GIMV reeds vóór de
blokkeringsbeslissing waren inge-
diend bij het FIV, heeft de Voorzitter
van de Vlaamse Executieve derhalve
de zaak voorgelegd aan het Overleg-
comité Regering-Executieven, waar
afgesproken werd dat na overleg met
de Executieven over de nieuwe FIV-
werking een snelle oplossing aan het
probleem zou worden gegeven.

De eventuele resultaten van de werk-
zaamheden en voorstellen van het
Studiesyndicaat zullen, in het kader
van een globaal onderzoek van de
herstructurering van KS, voor advies
aan de Vlaamse Executieve dienen
voorgelegd te worden.

De Voorzitter : Het
ten.

incident is geslo-

Vraag van de heer L. Lenaerts tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over een zinvol gebruik van de zo-
genaamde smeerpijp langs het Albert-
kanaal

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Lenaerts die
echter afwezig is. Ingevolge artikel
66.9 van het Reglement van Orde
wordt deze vraag dus als ingetrokken
beschouwd.

Vraag van de heer A. Geens tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsmiuister
van Economie en Werkgelegenheid,
over de verdere werking van het Fonds
voor Industriële Vernieuwing

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer A. Geens
tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de verdere

Mag ik de Voorzitter van de Executie-
ve vragen om thans mee te delen :

1. of er met de centrale Regering reeds
een akkoord bereikt werd in verband
met de al dan niet verdere werking
van het Fonds voor Industriële Ver-
nieuwing ?

2. zo ja, welke de termen van dit ak-
koord zijn ?

3. welke het volume financiële midde-
len is dat in dit geval ter beschikking
van de Vlaamse Regering zou staan
voor het voeren van haar industriële
politiek ?

4. welke het volume financiële midde-
len is dat voortspruit uit de terugbeta-
ling in 1986 en 1987 en of het mogelijk
is ook een prognose te maken van de
te verwachten terugbetalingen vanaf
1988 en volgende jaren en zo ja, wel-
ke ?

De Voorzitter : Minister Lenssens, die
antwoordt namens Minister Geens,
heeft het woord.

Deze oplossing is er uiteindelijk geko-
men zodat intussen de hangende dos-
siers onder de vroegere FIV-werking
werden beslist. Het nieuwe koninklijk
besluit moet evenwel nog door de Mi-
nisterraad worden goedgekeurd.

De belangrijke
koord kunnen
mengevat.

elementen van het ak-
als volgt worden sa-

Voor de projecten in het kader van het
FIV, eerste opdracht, de zogenaamde
eigenlijke reconversievennootschap-
pen, wordt een grotere selectie inge- ’
bouwd, op basis van het innoverend
karakter van het project. De beoorde-
lingsbevoegdheid ter zake blijft onder
de verantwoordelijkheid van het Ge-
west.

In het FIV, tweede opdracht, wordt
een onderscheid ingebouwd tussen
innovatieproj ecten en niet-innovatie-
projecten. Al naargelang de verrich-
ting is het tussenkomstpercentage van
het FIV verschillend.

In principe wordt het gedeelte van de
deelneming door de overheid dat niet
door het FIV wordt gefinancierd, min-
stens voor een deel in eigen opdracht
van de Openbare Investeringsmaat-

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, het is inderdaad juist dat tussen
de centrale Regering, inzonderheid de
heer Maystadt, Minister van Econo-
mische Zaken, en de Gewesten een
akkoord werd bereikt inzake de verde-
re werking van het Fonds voor Indus-
triële Vernieuwing. Dit akkoord is tot
stand gekomen na een maandenlange
blokkering van het Fonds door de Mi-
nister van Economische Zaken, in af-
wachting dat een aangepast koninklijk
besluit de nieuwe FIV-werking, over-
eenkomstig het regeerakkoord, zou

schappij gedaan.

Overdracht van middelen van het
tweede luik naar het eerste luik is mo-
gelijk, waardoor de slagkracht van het
Fonds ten opzichte van de ontwikke-
lingszones wordt vergroot.

Een regeling werd getroffen voor het
belangenconflict tussen NIM en de
GIM’s.  Tot 1 januari 1988 wordt de
NIM uitgesloten van trekkingsmoge-
lijkheden. De nieuwe middelen zul-
len vanaf 1 januari 1988 voor 25 pro-
cent worden voorbehouden voor de
NIM en voor 75 procent voor de
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Lenssens

De heer H. Suykerbuyk (CVP) Onder-
voorzitter van de Raad, wou vernemen
of er budgettaire redenen zijn om geen
ren teverlaging toe te staan bij de Na tio-
nale Landmaatschappij

GIMV.

De afbouw van het Fonds in het vroe-
gere systeem, tengevolge van het niet-
toekennen van enig rendement aan
het FIV wordt ongedaan gemaakt,
zonder evenwel de rendementshef-
boom in hoofde van de openbare in-
vesteringsmaatschappij volledig op te
heffen. De nieuwe werking voorziet
immers dat 2/3 van alle dividenden,
interesten en meerwaarden naar de
openbare investeringsmaatschappij
vloeit, en 1/3 naar het FIV.

Voor het jaar 1986 verbindt de natio-
nale Regering er zich toe 1,2  miljard
frank bij komende vastleggingsmidde-
len toe te kennen, naast de 0,s miljard
frank die reeds toegekend zijn. Hier-
mee rekening houdend alsook met de
nog aanwezige saldi, beschikt Vlaan-
deren aldus nog over ongeveer 1,083
miljard frank. Voor 1987 worden geen
nieuwe middelen voorzien. Voor de
jaren nadien werd er geen beslissing
genomen. Rekening houdend met de
terugstortingen die op grond van afge-
sloten reconversiecontracten vanaf
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1989 zullen gebeuren kan een recycla-
ge worden verwacht van ongeveer 122
miljoen frank in 1989, ongeveer 130
miljoen frank in 1990, ongeveer 180
miljoen frank in 1991 en ongeveer 197
miljoen frank gedurende de daarop-
volgende jaren.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ONTWERP VANDECREET houdende
goedkeuring van volgende internatio-
nale akten :

1. Derde ACS-EEG-Overeenkomst van
Lome, met Protocollen, Slotakte  en
Bijgevoegde Verklaringen alsmede een
Briefwisseling, ondertekend te Lome
op 8 december 1984 ;

2. a) Intern Akkoord van 1985 betref-
fende de financiering en het beheer van
de steun van de Gemeenschap,

b) Intern Akkoord inzake maatregelen
en procedures nodig ter toepassing van
de Derde ACS-EEG-Overeenkomst
van Lome, ondertekend te Brussel op
19 februari 1985
- 144 (19851986) - Nr. 1

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet houdende goedkeu-
ring van volgende internationale ak-
ten :

1. Derde ACS-EEG-Overeenkomst
van Lomé, met Protocollen, Slotakte
en Bijgevoegde Verklaringen alsmede
een Briefwisseling, ondertekend te
Lomé op 8 december 1984 ;

2. a) Intern Akkoord van 1985 betref-
fende de financiering en het beheer
van de steun van de Gemeenschap,

b) Intern Akkoord inzake maatrege-
len en procedures nodig ter toepas-
sing van de Derde ACS-EEG-Over-
eenkomst van Lomé, ondertekend te
Brussel op 19 februari 1985.

Dit ontwerp van decreet werd door de
Commissie eenparig aangenomen en
met toepassing van artikel 19, punt 8

van het reglement zonder verslag af-
gehandeld.

De algemene bespreking is geopend.

Mevrouw Van Puymbroeck heeft het
woord.

Mevrouw M. Van Puymbroeck (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, de
Overeenkomst van Lomé werd voor
de eerste keer in 1975 gesloten en
vormde een vooruitgang tegenover
wat er tot dan toe op dit vlak bestond.

Twee grote vernieuwingen moeten
worden aangestipt.

Ten eerste, het gaat over gemeen-
schappelijke besprekingen waarbij
een groep landen van het Zuiden het
gesprek aangaat met een groep landen
uit het Noorden. Deze onderhande-
lingen waren al geruime tijd vooral
door de landen uit het Zuiden op-
geëist.

Ten tweede, het ging hier heel duide-
lijk over een overeenkomst waar rech-
ten en verplichtingen uit voortvloei-
den voor beide betrokken partijen.

Vóór die tijd konden er nooit contrac-
tuele eisen worden gesteld door de
Derde Wereldlanden aan de donor-
landen.

Ingevolge de Conventie van Lomé
werd het wel mogelijk, zij het binnen
een bepaald kader, maar het is beslist
een vooruitgang. Toch moet hieraan
worden toegevoegd dat, globaal ge-
zien, de EEG-landen nog de richting
van de besprekingen kunnen bepalen,
vermits de financiële middelen in on-
ze handen bleven.

Ondanks de positieve kanten, zoals de
beperkte toegangsmogelij kheden tot
de Europese markt, de stabilisering
van de export-inkomsten en andere,
ook al waren er nooit voldoende mid-
delen in de Stabex-kas om aan de ge-
rechtvaardigde aanvragen te voldoen,
toch blijft deze vorm van ontwikke-
lingssamenwerking in de eerste plaats
interessant voor de EEG-landen zelf.
Voor elke ECU als hulp gegeven door
Europa, komen er tien ECU’s  in de
vorm van goederen en diensten terug.

Wat belangrijker is : een deel van de
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Van Puymbroeck

programma’s gaat naar uitrusting en
infrastructuur die niet zijn afgestemd
op de echte, wezenlijke behoeften van
de ontwikkelingslanden, maar wel
aangepast aan de afzetbehoeften van
Europa. Deze vaststelling leidt tot de
fundamentele vraag of de Conventie
de ontwikkeling in de ACS-landen op
een doelmatige wijze heeft kunnen
ondersteunen. Me dunkt dat het ant-
woord negatief is.

Bij het begin van de onderhandelin-
gen van Lomé III was de geloofwaar-
digheid van de Conventie fundamen-
teel aangetast. Het is moeilijk te blij-
ven geloven in de kracht van een hef-
boom die niet werkt. De miserabele
toestand waarin heel wat ACS-landen
zich bevonden droeg daar zeker toe
bij.

Het was geen toeval dat, bij de ope-
ningsbesprekingen, de heer Pisani
zegde - en ik haal zijn tekst letterlijk
aan, zodat ik in de vertaling onbewust
geen eigen accenten zou kunnen leg-
gen - ,,Le fait est, qu’a  défaut de mo-
difïcation maj eure, la coopération
ACP-CEE deviendra rapidement inu-
tile en raison de son échec a atteindre
la racine des maux qu’elle prétend
guérir.” Deze verklaring is duidelijk.

Toch rijst de vraag of er belangrijke
veranderingen zijn in de tekst van Lo-
mé III, vergeleken met Lomé 1 en Lo-
mé II. Er wordt wel tamelijk duidelijk
op gewezen in het desbetreffende stuk
van de Vlaamse Raad. Wanneer wij de
documenten vergelijken, zien wij dat
een dubbele logica wordt gebruikt,
enerzijds de logica die meent dat de
ACS-landen alle heil te verwachten
hebben van de integratie van hun eco-
nomie in de wereldmarkt en dat zij,
pas als die integratie plaatsvindt, in de
vruchten van de groei zullen delen ;
anderzijds de logica die stelt dat de
belangen, de inzichten en de culturele
identiteit van de volkeren van de
ACS-landen het uitgangspunt van de
echte ontwikkeling moeten zijn.

Daarom wordt in de tekst van Lomé
III gewezen op het belang van de land-
bouw, het leefmilieu en de culturele
identiteit. Als ecologisten verheugen
wij ons daarover. Het is wellicht de
eerste maal dat, in een officiële tekst,
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daarop de aandacht wordt gevestigd.
De grote zwakte is echter dat de grens
van de afscherming van de economie
van de ontwikkelings- en de ACS-lan-
den in kwestie niet scherp genoeg
wordt gesteld. De ongelijkheid van de
machtsverhouding is zo groot dat een
bescherming dient te worden inge-
bouwd.

Uitgaande van de kleinschalige land-
bouwprojecten moet voor de noodza-
kelij ke macro-economische uitwisse-
ling een beschermend kader worden
gemaakt. Doen wij dat niet, zullen de
ontwikkelingslanden de benadeelden
zijn.

In de vrije markt zijn het immers al-
tijd de sterken die de zwakken hun
dictaat opleggen als zij menen dat hun
belangen in gevaar zouden kunnen
komen. Denken wij maar aan de spa-
ghetti- en andere veldslagen tussen de
Verenigde Staten en de Europese Ge-
meenschap of aan de begrenzingen
die de Verenigde Staten aan de Japan-
se export opleggen als zij oordelen dat
hun lokale markt wordt bedreigd. Op
dat ogenblik worden de zogeheten
vrij handelskampioenen gewone pro-
tectionisten.

De zwakkeren kunnen zich moeilijk
tegen de sterkeren beschermen. Dat is
volgens mij precies één van de grond-
problemen die moeten worden gere-
geld.

Ook wijzen wij er graag op dat in deze
Conventie woordelijk wordt verwe-
zen naar het Handvest van de UNO
waarin wordt geëist dat de mensen-
rechten, zowel in de EG-landen als in
de ACS-landen worden geëerbiedigd.
De ACS-landen stelden trouwens ei-
sen omtrent de goede behandeling
van hun immigranten in onze landen.
Het is aan ons een politiek hierrond
uit te werken die er ook toe bijdraagt
de mensenrechten in de ACS-landen
te doen eerbiedigen, met eerbiediging
van hun soevereiniteit.

De ecologisten bevestigen dat zij ak-
koord gaan met de tweede logica. Zij
betreuren de onduidelijkheid, meer
nog de onzekerheid, die is ontstaan
door de dubbele logica. Daarom we-
ten zij eigenlijk niet zeer goed of zij
zich zullen onthouden of ,ja” zullen
stemmen. Zij wensen hierover een

verklarende heel duidelijke uitleg van
de Minister en zullen dan beslissen
hoe ze zullen stemmen.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de arti-
kelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet houdende goedkeu-
ring van volgende internationale ak-
ten :

1. Derde ACS-EEG-Overeenkomst
van Lomé, met Protocollen, Slotakte
en Bijgevoegde Verklaringen alsmede
een Briefwisseling, ondertekend te
Lomé op 8 december 1984 ;

2. a) Intern Akkoord van 1985 betref-
fende de financiering en het beheer
van de steun van de Gemeenschap,

b) Intern Akkoord inzake maatrege-
len en procedures nodig ter toepas-
sing van de Derde ACS-EEG-Over-
eenkomst van Lomé, ondertekend te
Brussel op 19 februari 1985.

Enig artikel

De volgende internationale akten zul-
len volkomen uitwerking hebben, wat
de aangelegenheden betreft die beho-
ren tot de bevoegdheid van de Vlaam-
se Gemeenschap :

1. Derde ACS-EEG-Overeenkomst
van Lomé, met Protocollen, Slotakte
en Bijgevoegde Verklaringen alsmede
een Briefwisseling, ondertekend te
Lomé op 8 december 1984 ;

2. a) Intern Akkoord van 1985 betref-
fende de financiering en het beheer
van de steun van de Gemeenschap,

b) Intern Akkoord inzake maatrege-
len en procedures nodig ter toepas-
sing van de Derde ACS-EEG-Over-
eenkomst van Lomé.

Geen opmerkingen ?

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

Wij zullen deze namiddag om 16 uur
de hoofdelijke stemming over het ge-
hele ontwerp van decreet houden.
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STATUUT VAN HET PERSONEEL

De Voorzitter : Dames en heren, inge-
volge een opmerking van het Reken-
hof betreffende het administratief sta-
tuut van het personeel van de Raad en
meer bepaald de pensioenregeling,
stel ik u overeenkomstig artikel 73,
punt 1 van het Reglement van Orde
namens het Bureau voor ter regulari-
satie van de toestand de volgende be-
slissing te nemen :

,,De personeelsleden van de Raad ge-
nieten dezelfde pensioenregeling als
de personeelsleden van ‘s Rijks alge-
meen bestuur, waaronder de Wetge-
vende Kamers begrepen zijn”.

De tekst ervan werd op de banken
rondgedeeld.

Is de Raad het daarmede  eens ? (In-
stemming)

Dan is aldus besloten.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Ik stel voor de interpel-
laties gericht tot Minister Dewael uit
te stellen tot deze namiddag, om de
werking van de Commissie voor het
Mediabeleid zo weinig mogelijk in
het gedrang te brengen.

Wij zullen nu eerst de interpellatie
horen van mevrouw Detiege tot Vice-
Voorzitter Waltniel.

Minister J. Lenssens : Mijnheer de
Voorzitter, zal de volgorde van de in-
terpellaties dan verder worden behou-
den ?

Normaal zou na de interpellatie van
mevrouw Detiege dan de interpellatie
van de heer De Weirdt tot Minister
Akkermans komen.

De Voorzitter : Ook deze interpellatie
zou worden verschoven naar deze na-
middag.

Minister J. Lenssens : Dan volgen na
de interpellatie van mevrouw Detiege
de interpellaties van de heren Van-
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debosch, Desaeyere en Verheyden
die tot mij zijn gericht.

De Voorzitter : Inderdaad. De betrok-
ken collega’s zijn reeds verwittigd.

Is de Raad het eens met deze regeling
van de werkzaamheden ? (Instem-
m ing)

INTERPELLATIES (R.v.O. art. 67)

Interpellatie van mevrouw L. Detibge
tot de heer L. Waltniel, Vice-Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, en de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de
opmerkingen van het Rekenhof in ver-
band met de VZW Koninklij k Ballet van
Vlaanderen

De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van mevrouw L. Detiege tot
de heer L. Waltniel, Vice-Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, en de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over de opmerkingen van het Reken-
hof in verband met de VZW Konink-
lijk Ballet van Vlaanderen.

Mevrouw L. Detiege (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, deze interpel-
latie is niet alleen gericht tot Vice-
Voorzitter Waltniel, maar ook tot Mi-
nister Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur. Ik weet niet zeker of
Vice-Voorzitter Waltniel op al mijn
vragen zal kunnen antwoorden, maar
dat zullen wij afwachten.

Sinds de Vlamingen hun eigen cultu-
rele instellingen beheren heb ik de in-
druk dat dit niet te best uitvalt voor
die instellingen. Het verschil in be-
handeling van de Munt in vergelijking
met de Opera voor Vlaanderen is daar
een voorbeeld van.

Het blij kt ook niet heel duidelijk hoe
de financiële controle door de Vlaam-
se Raad moet worden gevoerd en de
opmerkingen van het Rekenhof ten
overstaan van de voorganger van Mi-
nister Dewael verduidelijkten dit.

Statuut Personeel Raad
Regeling werkzaamheden
VZW  Koninklijk Ballet van Vlaanderen

Al bij al blijken er voor de Vlaamse
Executieve twee soorten instellingen
te bestaan, de goede, die de vorm van
een VZW hadden, met een aantal acti-
viteiten die niet rechtstreeks te maken
hadden met hun opdracht, en daar-
naast de andere. Het volstaat trou-
wens de evolutie van de uitgaven in
onze begroting na te gaan om te zien
dat de subsidies voor de ene soort in-
stellingen op enkele jaren tijd bijna
verdubbeld zijn terwijl voor de andere
de contractueel gesloten verplichtin-
gen niet werden nageleefd, of nauwe-
lij ks.

Eén van de instellingen die mij als
Antwerpenaar nauw aan het hart ligt
is het Ballet van Vlaanderen. Het is
een instelling met een internationale
reputatie. Op een bepaald ogenblik
werd de onbezoldigde Voorzitter ver-
vangen door een Voorzitter die werd
bezoldigd. Men trok het nut van die
beslissing in twijfel omdat men zich
afvroeg of het nodig was om naast een
algemeen directeur en een artistiek
directeur ook nog een bezoldigde
Voorzitter aan te stellen. Dit is echter
een beleidsbeslissing.

De bijdrage van de overheid aan het
budget steeg tot 180 miljoen frank en
de bijdrage van de Stad Antwerpen
bleef tot het minimum beperkt voor-
al, zegde men, omdat men bezig was
het vroegere KNS-gebouw uit te rus-
ten en te renoveren zodanig dat het ter
beschikking zou kunnen worden ge-
steld van het Ballet van Vlaanderen.
Graag had ik van u vernomen
het met dat dossier staat.

hoever

Mijn tweede punt heeft betrekking op
de opmerkingen van het Rekenhof in
verband met dit ballet. Er wordt in-
derdaad gezegd dat toelating werd ge-
geven tot aankoop van een huis waar-
in onder meer naaiatelier en decorate-
lier geplaatst zijn. Een deel van dit ge-
bouw zou men dan verder uitgerust
hebben tot appartementen die dan
verhuurd werden aan een aantal per-
soneelsleden. Volgens de nota van het
Rekenhof zouden het gemeubelde ap-
partementen zijn. Volgens de betrok-
kenen echter gaat het hier niet om ge-
meubelde appartementen maar om
studio’s.

Het Rekenhof heeft de aandacht van

114



Detiège

de Vlaamse Raad op twee ordonnan-
teringen  getrokken, met name 5.072
die ongeviseerd teruggestuurd werd
en 5.073 die geviseerd werd tot een
kleiner bedrag.

In verband met de overeenkomst met
de VZW afgesloten door de heer Po-
ma namens de Vlaamse Executieve,
meende men dat de ter beschikking-
stelling van een gebouw als patrimo-
nium niet als eigendom van de Vlaam-
se Gemeenschap moet worden be-
schouwd, maar als een soort toelage in
natura. Volgens het Rekenhof be-
hoort het tot de overeenkomsten van
de wet van 16 juli 1973, waarbij de be-
scherming ideologisch en filosofisch
wordt gewaarborgd tot de bevoegd-
heid van de decreetgever, dus van de
Vlaamse Raad en niet tot de bevoegd-
heid van de Minister. Wat gaat er ge-
beuren ? Zal dit punt gewoon gerecti-
ficeerd worden door de goedkeuring
van de begroting in het algemeen of
zal men hier een speciale maatregel
treffen ?

Uit de controle ter plaatse blijkt dan
ook dat er nog een aantal zaken niet in
orde zouden zijn, onder meer met die
gemeubelde appartementen die dus
in feite weliswaar tegen betaling aan
de personeelsleden worden toege-
kend als persoonlijke woning voor
hen en hun gezin. Toch wordt in twij-
fel getrokken of dit het doel is van de
vereniging, dat er in bestaat om de be-
vordering en de verspreiding van
hoogstaande danskunst te verwezen-
lij ken.

Ook in verband met de boekhouding
werden een aantal opmerkingen ge-
maakt. Door het wegboeken van een
aantal zaken werd een nulresultaat
bereikt. Vermits echter niet alles in
rekening werd gebracht en er verkeer-
de boekingen gebeurden, is er in de
plaats van een nulresultaat eigenlijk
een positief resultaat van afgerond ze-
ven miljoen frank. Het Rekenhof
meent dat hier een manipulatie ge-
beurde met medeweten van de Admi-
nistratie, omdat zij het Koninklijk
Ballet van Vlaanderen slecht zouden
hebben voorgelicht.

Zij gingen ervan uit dat door het boe-
ken op deze wijze de toelage enigszins

hoger zou zijn. Wat de music-hall be-
treft zou ook een gebouw gehuurd
zijn. Graag kreeg ik hierover enige in-
formatie. Ook daar zou een verkeerde
boeking gebeurd zijn, echter slechts
voor enkele duizenden frank. Tot daar
mijn vragen, mijnheer de Minister.
(Applaus bij de SP)
De Voorzitter : De heer Schiltz heeft De Voorzitter : Minister Waltniel heeft
het woord. het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, het is niet
mijn bedoeling hier in detail in te
gaan op de verschillende opmerkin-
gen van mevrouw Detiège en die in-
derdaad voorkomen in de bemerkin-
gen van het Rekenhof.

Ik wil deze aangelegenheid echter
graag aangrijpen om aansluitend bij
de bespreking die wij in de Commis-
sie hebben gehad in een ruimer ver-
band, onder meer ook wat betreft het
Festival van Vlaanderen, te vragen dat
de Executieve zich grondig over het
probleem zou beraden. Verre van mij
om de interventies van het Rekenhof
te minimaliseren of onbelangrijk te
achten. Er zijn uit de besprekingen
echter twee zaken gebleken.

Ten eerste, het Rekenhof heeft ons ei-
genlij k de bevestiging gegeven dat wij
er grosso modo voorstander van zijn
dat er geen gelden van bestemming
worden veranderd. Dat is eigenlijk
een belangrijke vaststelling. Het Re-
kenhof heeft er echter ook onze aan-
dacht op gevestigd door zijn opmer-
kingen, vervat in een aantal beschou-
wingen die mevrouw Detiège heeft
naar voor gebracht, dat ons wettelijk
reglementair arsenaal eigenlijk niet
meer aangepast is en als een ,,tang op
een varken” past.

Het is dus wenselijk om te vermijden
dat deze instellingen die afgezien van
kleine dingen die in alle menselijke
organisaties naar buiten uit kunnen
voorkomen, het prestige van de
Vlaamse Gemeenschap toch op een
uitmuntende wijze hebben gediend
en kwaliteitsprestaties hebben gele-
verd op een niveau dat wij wensten te
bereiken, niet zouden worden gehin-
derd door het niet aangepast zijn van
de structuren, de decreten en de regle-
menten.

De Vlaamse Executieve en de Vlaam-

se Raad zouden zeer dringend het no-
dige moeten doen opdat een vlotte en
efficiënte werking van deze instellin-
gen zou kunnen worden gegaran-
deerd. Het is vanzelfsprekend dat
hierbij de gemeenschapsgelden bij
hun aanwending niet van hun doel af-
wij ken.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de opmerkin-
gen van het Rekenhof van 26 juni
1986 zijn in de eerste plaats gericht tot
de heer Dewael, Gemeenschapsmi-
nister van Cultuur.

De Administratie van Financiën en
Begroting van het Ministerie van de
Vlaamse Gemeenschap ontving enkel
een afschrift van de opmerkingen ter
informatie op 18 juli 1986, dus één
maand later.

Ik wil van deze gelegenheid echter ge-
bruik maken om, mevrouw Detiege,
vooral in te pikken op het tweede ge-
deelte van uw opmerkingen en daarbij
ook aansluiten bij de uiteenzetting
van de heer Schiltz. Ik zal ook trach-
ten op de essentie van de inhoudelijke
vragen over het Ballet vanVlaanderen
te antwoorden.

Bij de vaststelling van het Rekenhof
dat de boekhouding niet beantwoordt
aan de vereisten van een correcte fï-
nanciële rapportering, zijnde een vol-
ledige en werkelij kheidsgetrouwe
weergave van het gebeuren geduren-
de het boekjaar 1985, wens ik te wij-
zen op het feit dat het Ballet van
Vlaanderen, die een vereniging is zon-
der winstgevend doel, niet onderwor-
pen is aan het koninklijk besluit van 8
oktober 1967 met betrekking tot de
jaarrekening van de ondernemingen.
Indien dat wel het geval was, zouden
er volgens mij geen problemen zijn.

Mevrouw L. Detiege  : Mijnheer de Mi-
nister, de Executieve heeft juist aan-
gedrongen op een VZW !

Minister L. Waltniel : Ik kom daartoe.
Een wijziging van het koninklijk be-
sluit betreffende de jaarrekeningen
ligt niet in mijn bevoegdheid, dat is
een nationale bevoegdheid, maar ik
durf de vraag stellen of het opportuun
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is dit te wijzigen, rekening houdend
met het feit dat de toepassing van dit
koninklijk besluit voor de VZW dik-
wijls ingewikkeld en omslachtig is en
verre van goedkoop uitvalt.

Meer algemeen wil ik er op wijzen dat
de opmerkingen van het Rekenhof op
budgettair gebied niet alleen gelden
voor het Ballet van Vlaanderen. Er
werden immers ook opmerkingen ge-
maakt voor de Filharmonie en voor de
verschillende VZWs die tot het Fes-
tival van Vlaanderen gerekend wor-
den. Al die opmerkingen kunnen on-
der dezelfde noemer worden terugge-
bracht en zijn op de keper beschouwd
het gevolg van de toepassing door de
Administratie van de zogezegde te-
kortnotie. Deze tekortnotie wordt se-
dert vele jaren door de Administratie
als beleidsoptie gehanteerd voor de
gesubsidieerde sector. In de praktijk
betekent deze tekortnotie dat alle ver-
enigingen zonder winstoogmerk ertoe
geneigd zijn verkeerde of betwistbare
boekhoudkundige technieken toe te
passen om een positieve balans te ver-
mijden, omdat dit automatisch zou
leiden tot het schrappen van de subsi-
die die aan deze verenigingen werd
toegezegd. Zulks moet ongetwijfeld
een nefast effect hebben op de creati-
viteit van de onderneming. Deze ver-
keerde boekingstechniek om hoe dan
ook een nulresultaat op de exploita-
tierekening op het einde van het jaar
te bereiken, heeft als correlarium het
ontstaan van min of meer verdoken
reserves die als een soort bedrijfs-
fonds worden aangewend. Dit be-
drijfsfonds kan voor die verenigingen
zonder winstoogmerk dikwijls wel-
kom zijn in periodes van minder ont-
vangsten of wanneer speciale initia-
tieven moeten worden gefinancierd.
Bij dit alles rijst de vraag of het al dan
niet aangewezen is in de toekomst
zeer concreet een eindejaarsbedrijfs-
fonds binnen bepaalde perken van het
beleid toelaatbaar te maken. Moet
men deze verenigingen niet toestaan
een budgettair haalbare en verant-
woorde toepassing van de notie be-
drijfsfonds te maken ?

In het bijzonder zal deze wijziging in
visie naar mijn gevoelen leiden tot het
voorleggen van correct opgestelde

eindejaarsbalansen. Ik kan u medede-
len, waarde collega’s, dat mijn Kabi-
net van Financiën en Begroting, in sa-
menspraak met het Kabinet van Cul-
tuur de gestelde problematiek vanuit
deze optiek ter studie heeft genomen.
Er werd opdracht gegeven ter zake ge-
paste oplossingen voor te bereiden en
uit te werken.

Wat de eindconclusie van dit gedeelte
van uw vraag betreft, meen ik dat de
kortelings opgerichte subcommissie
van Financiën en Begroting - geleid
trouwens door collega Verhaegen -
mij het meest aangewezen gespreks-
forum lijkt om deze problematiek, in
samenhang met afgevaardigden van
het Rekenhof, te bespreken. In dit ver-
band hebben wij een eerste gerust-
stelling gekregen vanwege de afge-
vaardigden van het Rekenhof, ge-
ruststelling welke door de heer Schiltz
werd vermeld, met name dat geen
misbruik of niet goed te keuren prak-
tij ken in de aanwending van de gelden
werden vastgesteld en dat het er hier
enkel om gaat bepaalde boekingstech-
nieken toe te passen met het oog op
het scheppen van deze reserves waar-
van ik daareven gewag heb gemaakt
en welke trouwens noodzakelijk zijn
voor verschillende van deze vereni-
gingen.

In verband met de opmerkingen ge-
maakt door het Rekenhof aangaande
het Festival van Vlaanderen werden
verhelderende gesprekken gevoerd,
niet allen over het Festival van Vlaan-
deren, men is deze problematiek te
buiten gegaan ten einde een andere
visie te krijgen op het bestaande pro-
bleem.
Ik ben er dan ook van overtuigd dat de
gesprekken in deze Subcommissie
van Financiën zeer leerrijk en interes-
sant zullen zijn in verband met het
probleem van het Ballet van Vlaande-
ren en de Filharmonie.
Wat het inhoudelijke aspect betreft,
zal ik u antwoorden namens Minister
Dewael.
Vooreerst wil ik antwoorden op de
vraag betreffende de toekenning van
het gebouw op het patrimonium, ei-
gendom van de Vlaamse Gemeen-
schap, aan het Koninklijk Ballet van
Vlaanderen. Als beleidsoptie vindt de
Minister van Cultuur het zeer waarde-

vol deze gebouwen ter beschikking te
stellen van een aantal culturele orga-
nisaties of instellingen, die dan ook
voor het beheer ervan moeten in-
staan.

Ten einde conform te zijn - en u heeft
erop gealludeerd - met het artikel 10
van de Cultuurpactwet van 16 juli
1973, zullen wij erover waken dat, tel-
kens een dergelijk gebouw aan een
culturele instelling ter beschikking
wordt gesteld, dit expliciet in de be-
groting wordt vermeld.

Mevrouw L. Detiège : In welke begro-
ting ?

Minister L. Waltniel : In de begroting
van Cultuur.

De gebouwen die ter beschikking van
het Koninklijk Ballet van Vlaanderen
werden gesteld, worden als ongemeu-
belde studio’s...

Mevrouw L. Detiège : Volgens het Re-
kenhof gaat het om gemeubelde stu-
dio’s.

Minister L. Waltniel : In de voorlig-
gende  nota van Minister Dewael is
vermeld dat het om ongemeubelde
studio’s gaat. Wij kunnen erover dis-
cussiëren of het om gemeubelde of
ongemeubelde studio’s voor de perso-
neelsleden van het Ballet van Vlaan-
deren gaat ; hierover kan ik mij niet
uitspreken.

De Raad van Bestuur heeft beslist een
gedeelte van het gebouw te gebruiken
voor studio’s waarbij de huurders
moeten instaan voor de verwarming,
de verlichtng  en de inrichting. De
huur bedraagt 8.000 tot 10.000 frank
en wordt in de boekhouding als in-
komsten geboekt. Voor 1985 bedroeg
dit 242.000 frank. De tegenwaarde van
de ter beschikking gestelde studio’s
vanaf augustus 1985 zal dus op jaarba-
sis rond de 500.000 frank liggen. Het
blijkt dus dat er geen enkele tegen-
strijdigheid is met de nominatimin-
schrijving in de begroting.

Het krediet voor het Koninklijk Ballet
van Vlaanderen wordt gegeven voor
het geheel van de activiteiten. De
doelstellingen van het Koninklijk Bal-
let van Vlaanderen zijn in haar statu-
ten van 24 mei 1985 als volgt geformu-
leerd :
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,,De Vereniging heeft tot doel het zelf-
standig bevorderen en verspreiden
van dans en muziek. Met dit doel kan
de Vereniging het beheer en de ex-
ploitatie waarnemen van onroerende
goederen die het bereiken van het ge-
stelde doel kunnen bevorderen”. De
opmerking van het Rekenhof kan dus,
door deze bepaling in de statuten in-
zake de doelstelling en de middelen-
omschrijving, worden weerlegd.

Ten slotte wordt in het theaterdecreet
enkel voor de A, B en C-gezelschap-
pen een duidelijk onderscheid ge-
maakt tussen weddetoelagen die ef-
fectief moeten worden gebruikt voor
de betaling van wedden en lonen
enerzijds en voor de werkingskosten
anderzijds. Voor de D-gezelschappen
wordt een bedrag gegeven voor het
geheel van de werking. De werkings-
toelagen worden gebruikt voor de pro-
duktiekosten in het algemeen, voor de
huur van een schouwburg en voor al-
gemene kosten zoals elektriciteit, ver-
warming enzovoort.

Uiteraard staat het een theatergezel-
schap ook vrij de ter beschikking ge-
stelde toelagen conform zijn statuten
optimaal te gebruiken om het streef-
doel - kwalitatief hoogstaand toneel
- te bereiken, zelfs al gaat het gepaard
met de ingreep die ik daarnet heb ver-
meld.

Mijnheer de Voorzitter, ik meen dat ik
getracht heb zo goed mogelijk de ge-
stelde vragen te beantwoorden.

De Voorzitter : Mevrouw Detiege
heeft het woord.

Mevrouw L. Detiege (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, ik wil mij aansluiten bij de
opmerking van de heer Schiltz. Het is
inderdaad zeer spijtig dat onze instel-
lingen op deze manier worden behan-
deld en dat, naar buiten uit, onder
meer in de pers, de indruk wordt ge-
wekt dat de boekhouding toch maar
een poespas is enzovoort.

Wanneer u zegt dat het nodig is eens
na te gaan hoe men aan die VZWs  een
toelage kan geven en in hoeverre de
Vlaamse Gemeenschap dit moet doen
vraag ik mij af of het statuut van de

VZWs op nationaal vlak niet moet
worden aangepast. Ik zie echter niet in
hoe u eenzijdig voor Vlaanderen de
reglementering voor de VZWs gaat
aanpassen. Het blijft voor mij een pro-
bleem. Gaat u gewoon de subsidië-
ring aanpassen ?

Minister L. Waltniel : Ik wens dit punt
onmiddellijk op te helderen. Het gaat
niet om een wijziging van de statuten
van de VZWs als dusdanig. Het gaat
om een houding die de overheid aan-
neemt in het toekennen van haar sub-
sidies.

Tegenwoordig vindt de tekortnotie in-
gang waarin is gestipuleerd dat aan
een VZW maar een toelage wordt ver-
leend vanaf het ogenblik dat haar in-
komsten niet volstaan om haar uitga-
ven te dekken. Wanneer dat niet het
geval is, dus wanneer er een bonus is,
trachten bepaalde VZWs via bepaal-
de boekingstechnieken op zijn minst
een nul-resultaat te bereiken om die
subsidie te verkrijgen. Het gaat hier
niet om een wettelijke regeling inzake
de statuten van de VZW maar eerder
om de houding die de overheid, in ca-
su de Vlaamse Raad, aanneemt bij
haar subsidiëringspolitiek.

Mevrouw L. Detiege : Mijnheer de Mi-
nister, wanneer u beweert dat er geen
problemen bestaan en iedereen met
de middelen mag doen wat hij wil, dan
blijft toch de vraag open wanneer een
gebouw ter beschikking wordt gesteld
van een van de culturele instellingen,
of een gedeelte ervan mag worden ge-
bruikt voor verhuur van appartemen-
ten. U zegt dat alleen het theaterde-
creet  dienaangaande een aantal be-
perkingen bevat omdat daarin een on-
derscheid wordt gemaakt tussen wed-
detoelagen en werkingskosten. Ik
vind dit een nogal negatieve benade-
ring want zo zullen bepaalde culturele
instellingen wegens moeilijkheden
met hun subsidiëring bijvoorbeeld
een immobiliënmaatschappij kunnen
openen. Volgens mij moeten dergelij-
ke praktij ken worden vermeden.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Wij moeten eens te
meer onze agendapunten door elkaar
halen. Ik zal samen met het Bureau
maatregelen nemen om dit in de toe-
komst te vermijden.

Ik stel voor nu de interpellatie te ho-
ren van mevrouw Vogels gericht tot
Minister Lenssens over de toestand
van onze rivieren en de maatregelen
om rampen te voorkomen zoals te Ba-
sel in Zwitserland en de gevolgen er-
van voor de Rijn.

INTERPELLATIES (R.v.O. art. 67)
(Voortzetting)

Interpellatie van mevrouw M. Vogels
tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over de toestand van on-
ze rivieren en de maatregelen om ram-
pen te voorkomen zoals te Basel in
Zwitserland en de gevolgen ervan voor
de Rijn
De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van mevrouw Vogels tot de
heer Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de toestand van onze rivie-
ren en de maatregelen om rampen te
voorkomen zoals te Basel in Zwitser-
land en de gevolgen ervan voor de
Rijn.

Mevrouw Vogels heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, vandaag
geldt klaarblijkelijk het spreekwoord :
,,De laatsten zullen de eersten zijn”.
Mijn interpellatie’ stond laatst op de
lijst, maar dank zij het feit dat ik een
vroege vogel ben, kan ik nu als eerste
mijn interpellatie ontwikkelen.

Niet alleen ben ik een vroege vogel, ik
behoor samen met u ook tot de ge-
luksvogels, zo blij kt. In april jongstle-
den zat de wind goed en vloog de ver-
vuilde lucht van Tsjernobyl aan onze
kontreien zo goed als voorbij ; in no-
vember hadden wij alweer geluk om-
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dat de Rijn net niet ons
aandoet.

grondgebied

In beide gevallen geldt echter de wet :
wie niet horen wil, moet voelen.
Reeds jaren wordt vanuit verschillen-
de hoeken gewezen op het potentiële
gevaar van de chemische industrie en
toch . . . er moet eerst iets gebeuren
voor men wakker wordt. Pas als bran-
den of explosies zich voordoen haas-
ten bevoegde Ministers zich om ron-
detafelgespekken te houden, komt de
EG in actie, enzovoort.

Nog erger wordt het als men dan ziet
dat de haastige excellenties tot geen
andere conclusies komen dan het
deus ex machina van beter werkende
verwittigings-, alarm- en meetsyste-
men. Zo is het na de ramp van Tsjer-
nobyl geweest, kijken we maar naar de
conclusies van mevrouw Smet die
stelt dat zij niet genoeg apparatuur en
mensen heeft om te meten ; alsof men
een ongeval kan vermijden, laat staan
bestrijden, met meetinstrumenten.
Zo dreigt het ook met Sandoz te lopen
waar men nu reeds op EG-vlak druk
doende is het alarmsysteem te opti-
maliseren, alsof de juiste telefoon
naar de juiste instantie de gifstroom
zou kunnen tegenhouden.

Misschien ware het wel eens beter on-
gevallen te voorkomen. Immers, zo
bleek met Sandoz, men is compleet
machteloos en onvoorbereid voor de
bestrijding ervan. In Sandoz was het
kiezen tussen de pest, enorme lucht-
vervuiling, en de cholera, enorme wa-
terverontreiniging,. Bovendien heeft
de industrie niet de elementaire mo-
raliteit om de zaken serieus te zien en
gedraagt ze zich als kortzichtige lij-
kenpikker die een ongeval in één ves-
tiging gebruikt om zelf de eigen fou-
ten en lozingen te verstoppen, zoals
bij Ciba Geigy.

Mijnheer de Minister, de paniek slaat
toe als ik een lijstje maak van alle mi-
lieucatastrofes die er anno 1986 reeds
plaatshadden met hun gevolgen op
ons ecologisch evenwicht. Het onge-
val in Tsjernobyl maakt een stukje
Europa biologisch dood voor tiental-
len jaren ; het ongeval bij Sandoz
maakt grote delen van de Bovenrijn
tot dode rivier voor minstens tien jaar

evenwicht van het visbestand tot op
Nederlands grondgebied grondig ver-
storen. Ongevallen zijn kort en krach-
tig en halen enkele dagen de wereld-
pers ; hun gevolgen duren tergend
lang. Zij halen niet lang de pers, de
mens vergeet. Hoelang kunnen wij
hiermee nog doorgaan alvorens een
gecumuleerd effect van al deze versto-
ringen tot catastrofes leidt ?

Deze vraag is zeker terecht voor de
toestand hier in Vlaanderen. Een aan-
tal recente studies en rapporten zijn
zeer ongunstig voor de toestand van
ons waterbestand en het is sterk de
vraag of wij hier een ongeval als dit
van Basel erbij kunnen nemen zonder
ernstige moeilijkheden voor bijvoor-
beeld onze drinkwatervoorziening.
Wat bijvoorbeeld als er zich een onge-
val voordoet bij Tessenderlo Chemie.
Zij lozen nu reeds dagelijks 36 mil-
joen liter afvalwater met hoge concen-
traties aan zware metalen, arsenicum
radium 226 en hebben op die manier
de Grote Laak en de Winterbeek to-
taal doodgemaakt en het slib dermate
vervuild en radioactief besmet dat dit
slib op zich hoogst giftig afval is ge-
worden.

Blussingswerken à la Basel bij Tes-
senderlo Chemie zouden niet alleen
in de Laak- en de Winterbeek terecht-
komen maar ook doorstromen naar
het Nete- en Demerbekken dat wel in-
staat voor onze drinkwatervoorzie-
ning.

Wanneer zal trouwens de sanering
van de lozing van Tessenderlo Che-
mie worden aangepakt ? Zowel de
overheid als de onderneming ver-
schuilen zich reeds meer dan 15 jaar
achter het smeerpijpgedrocht met als
enig resultaat een accumulatie van
vervuilingsproblemen. Eenzelfde ver-
haal zou men kunnen ensceneren
voor de chemische industrie in het
Antwerpse of de Gentse kanaalzone,
en dan wordt enkel nog gesproken
over een ongeval met relatief beperk-
te omvang zonder kettingreacties van
het ene naar het andere bedrijf, zon-
der grootse dodende gifwolken à la Se-
veso. De Schelde is op dit moment zo
verzadigd dat elke bijkomende ver-
vuiling door een ongeval ondraaglijk
zou zijn. Dit blijkt nog maar eens te
meer uit het recent vrijgegeven rap-

port van de werkgroep Water die, door
bemonstering via het Fliessende Wel-
le-principe, tot de conclusie kwam dat
de Schelde de giftigste West-Europe-
se rivier is geworden.

Minister J. Lenssens : Op basis van
metingen van 1980 !

Mevrouw M. Vogels : Die opmerking
had ik verwacht, ik kom er dadelijk op
terug. Vooreerst wou ik zeggen dat het
al te doorzichtig zou zijn zich hierbij
te verschuilen achter het feit dat tus-
sen de periode van bemonstering, met
name augustus 1983, en de publicatie
van het rapport, met name oktober
1986, drie jaar ligt.

Waarom zou het al te goedkoop zijn
om zich achter die laattijdigheid te
verschuilen ? Omdat verschillende re-
cente metingen de conclusies van het
rapport bevestigen. Ik wens enkele
voorbeelden aan te halen.

Tijdens de tocht met de Beluga, die
Greenpeace in april dit jaar maakte,
kwam men tot een aantal merkwaardi-
ge conclusies. Zo werden in een staal,
genomen aan de lozingspijp van Mon-
santo, meer dan 100 verschillende
gechloreerde koolwaterstoffen aange-
troffen waaronder het kankerverwek-
kende en persistente chloroform. Die-
zelfde avond nog kwam de directie
van Monsanto op het TV-journaal, de-
ze bevinding als totale nonsens van de
hand doen.

Het rapport waarvan hierboven spra-
ke is kwam echter tot dezelfde conclu-
sie en men vond ook, ter hoogte van
de Monsanto-pijp chloroform terug.
Zijn die twee metingen dan totale
nonsens ?

Eenzelfde parallel zien wij bij Bayer
in verband met lozingen van zuren en
titanium. Ook de hoge cadmiumhoe-
veelheden, die hier door ons reeds
werden aangeklaagd naar aanleiding
van de lozingsvergunning voor BASF,
worden door het rapport bevestigd.

Men kan natuurlijk deze bevindingen
blijven ontkennen als zijnde politieke
stemmingmakerij van de groene jon-
gens en meisjes, maar een feit is dat
het Nederlandse Ministerie voor Zee-
visserij onlangs alarmkreten liet ho-
ren in verband met het visbestand na-
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bij de monding van de Wester-Schel-
de. Een steeds groter deel van de vis
daar is ziek en niet langer voor con-
sumptie geschikt. In schaaldieren en
zeegroenten blij ken de concentraties
van cadmium zo hoog te zijn dat elke
consumptie ervan moet worden afge-
raden, aldus het Nederlandse Minis-
terie voor Zeevisserij.

Ons inziens is het woord nu aan de
overheid om een en ander duidelijk te
weerleggen of te bevestigen op basis
van onafhankelijke en controleerbare
metingen, dit betekent geen metin-
gen medegefinancierd door de indus-
trie zoals destijds de metingen naar
cadmium door de Belgica georgani-
seerd.

Dit hele welles nietes spelletje tussen
de milieubeweging, overheid en in-
dustrie, heeft trouwens alles te maken
met de mist en de geheimzinnigheid
waarin heel het vergunningsbeleid
met betrekking tot de lozingen is ge-
huld.

Op EG-vlak worden naar verluidt op
dit moment voorbereidselen getrof-
fen voor een richtlijn betreffende de
openbaarheid van bestuur ook wat be-
treft het vergunningenbeleid.

De brand in Basel en de immorele lo-
zing van onder andere Ciba Geigy
hebben duidelijk aangetoond dat de-
mocratische controle op vervuilers
hoogst nodig is.

Mijnheer de Minister, ik zou u dan
ook willen vragen welk het standpunt
zal zijn dat de Minister dienaangaan-
de zal verdedigen ten overstaan van
de nationale collega’s.

Tot bewijs van het tegendeel is het
voor ons vijf voor twaalf in verband
met de waterverontreiniging. Op basis
van de recente rapporten hier aange-
haald en de bevindingen na het onge-
val in Basel zou ik u dan ook volgende
vragen willen stellen.

U verwijst regelmatig naar het voor-
jaar van 1987 als de datum waarop het
milieuvergunningsdecreet in voege
zal treden.

Dit decreet
voorwaarts,

is
als

ongetwijfeld een stap
structuur en als instru-

ment. Dit instrument kan echter en:
kel dienst doen als het wordt gebruikt
in het kader van een globaal beleids-
plan gericht op het uiteindelijk ver-
bieden van de lozing van de zoge-
naamde persistente zwarte lijst stof-
fen zoals bij voorbeeld chloroform en
cadmium en het terugbrengen van de
grijze lijst stoffen, zoals arsenicum,
koper en lood, zoals bepaald in de Eu-
ropese richtlijnen van 6 mei 1976 en
het verdrag van Parijs van 1974.

Wat zal het vergunningsdecreet op dit
vlak bijbrengen ? Hoe gaat u de toe-
stand waarbij het merendeel van de
industriële afvallozingen plaatsvin-
den zonder vergunning, en dus zonder
controle aanpakken ?

Hoe staat het met de voorzorgsmaat-
regelen die genomen werden om on-
ze drinkwatervoorziening veilig te
stellen in geval van een ernstige ver-
vuiling van de stromen die ons in dit
drinkwater moeten voorzien ?

Welke maatregelen zijn er genomen
opdat de bevolking tijdig en efficiënt
op de hoogte zou worden gebracht
van de te nemen maatregelen ?

Welke maatregelen zijn er voorzien
om - in geval van bijvoorbeeld een
brand zoals bij Sandoz in Basel - een
onvrijwillige vervuiling van onze op-
pervlaktewateren te verhinderen ?
Werden deze mee opgenomen in ex-
ploitatie- of lozingsvergunningen ?
Welke sancties werden voorzien voor
niet-naleving ervan ?

Mijnheer de Minister, is het in het
licht van wat door Sandoz gebeurde
niet nodig om over te gaan tot de
oprichting van het door de milieuver-
eniging gevraagde fonds voor vergoe-
ding van milieuschade ? Graag zou ik
uw mening ter zake kennen. (Applaus
op verschillende banken)
De Voorzitter : De heer André Geens
heeft het woord.

De heer A. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, milieuram-
pen met menselijke gevolgen hebben
altijd een ruime weerklank, zowel in
het binnenland als in het buitenland.

De jongste jaren zijn wij heel wat ge-
wend geworden. Er was Bhopal, Seve-
so, Tsjernobyl, en dichter bij onze

deur nu, met Allerheiligen, Basel.

Wij willen op deze tribune over deze
materie aansluiten bij de interpellatie
van collega Vogels om twee redenen.

Ten eerste is er onze bekommernis,
hoe dan ook voor alles wat milieupro-
blemen betreft, in het algemeen. Ten
tweede hebben wij, zij het om andere
redenen, een zelfde interpellatiever-
zoek ingediend in de Senaat, en wel
over een ander fenomeen, het pro-
bleem van bevoegdheden inzake mi-
lieu-normgeving, vergunningen, ex-
ploitatievergunningen, enzovoort.

Eén van de grote problemen in ons
land is de onduidelijkheid en de on-
doorzichtigheid in vergunningen.

Mijnheer de Minister, voor zover mij
bekend bent u voor een aantal zaken
duidelijk bevoegd maar bij voorbeeld
voor de normen is de nationale Rege-
ring bevoegd.

Daar rijzen een aantal problemen.
Ook in verband met rampen, zoals de
ramp van Basel, zijn er zaken waar-
voor u niet bevoegd bent.

Wij zullen u hier niet ondervragen
over interventie bij rampen, coördina-
tie bij rampen en dat soort zaken.

Toch zijn er wel een aantal punten die
er aanleiding toe geven om uw aan-
dacht te vragen voor dit probleem.
Deze gebeurtenis is daar de aanlei-
ding toe.

Een dergelijke ramp leert ons onder
andere dat een ongebreideld geloof in
een technologie zonder beperkingen,
die alles zal oplossen, op de helling
komt. Er rijzen vragen over de manier
waarop de technologie wordt bena-
derd en de manier waarop de techno-
logie het milieu behandelt.

Inderdaad, wanneer men op technolo-
gisch vlak in staat is zeer ingewikkelde
procédé's te ontwikkelen en zeer ge-
sofistikeerde  informatiestructuren te
bouwen blijkt, wanneer het gaat over
het bestrijden van milieurampen en
van lozingen, dat er steeds opnieuw
problemen ontstaan. Dit heeft na-
tuurlijk met een economische factor
te maken.

Inzake nucleaire rampen spreekt men
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in de internationale vakliteratuur over
termen als ,,zo ver als redelijker wijze
mogelijk is”. Men heeft dezelfde file-
Sofie  inzake -de chemische afvalstof-
fen, inzake de normering van lozin-
gen, van water- en luchtverontreini-
ging, van afvalstoffen en dergelijke
meer. Dit is een fundamenteel pro-
bleem waarover onze Westerse
maatschappij zich zou moeten bezin-
nen, dus ook in Vlaanderen.

Mijnheer de Minister, u zal opmerken
- en terecht - dat deze problematiek
ons land overstijgt. Dat is juist ; Basel
heeft dit nogmaals bewezen. Er is een
milieuramp in Basel en zowel de Ne-
derlanders, de Duitsers als de Fransen
ondervinden er de gevolgen van. Het
is een internationaal probleem. Wij
stellen vast dat op dat Europees forum
men er niet in slaagt tot een con-
sensus te komen inzake normen en
voorschriften. Dit betekent echter
niet dat wij geen inspanning zouden
moeten doen. Daarvoor zijn er econo-
mische argumenten, ik weet het wel.

De grote vraag is of er problemen kun-
nen ontstaan bij het aantrekken van
ondernemingen in onze contreien.
Wij leven hier op een klein oppervlak
met grote bevolkingsdichtheid. Moe-
ten wij niet de moed hebben op som-
mige ogenblikken bepaalde indus-
trieën, in plaats van ze aan te trekken,
ze minder aan te trekken of het hen
moeilijker te maken ? Ik stel mij deze
vraag. Ze is moeilijk te beantwoorden.

Mijnheer de Minister, het is evident
dat wanneer er zich bij ons problemen
zouden voordoen in de bruikbare zo-
nes voor drinkwatervoorziening, er
ook hier ernstige problemen zouden
ontstaan. Ik stel mij de vraag of er bij
het afleveren van vergunningen in de
chemische industrie geen rekening
kan worden gehouden met eventuele
rampen, zoals deze in Basel zich heeft
voorgedaan.

Ik verklaar mij nader. Wanneer men
een chemische stockageruimte moet
blussen, wordt er dan aan dit soort in-
dustrie opgelegd een verzamelbassin
aan te leggen waarin dit bluswater of
ander water moet worden opgevan-
gen, om nadien, vooraleer te lozen, te
worden verwerkt.

Mijnheer de Minister, een andere fun-
damentele vraag inzake deze ramp
valt waarschijnlijk wel onder uw be-
voegdheid. Moeten wij in plaats van
normen op te leggen aan de industrie
niet eens de filosofie omdraaien ?
Moeten wij eens niet uitgaan van de
fundamentele eis aan welke voor-
waarden rivierwater en oppervlakte-
water moet voldoen, waarbij straf-
maatregelen - die altijd een doekje
voor het bloeden zijn, een nepmiddel
want dan is de ramp reeds gebeurd -
worden opgelegd die voldoende gron-
dig en fundamenteel zijn om de in-
dustrie ertoe aan te zetten deze nor-
men te respecteren.

Nu leggen wij normen vast waarbij
bepaalde hoeveelheden afvalbelas-
ting worden toegelaten. Volgens mij is
dit een verkeerde redenering. Wij
moeten deze redenering omdraaien,
uitgaande van de normen voor rivie-
ren, beken, en zo meer, ervoor waken
dat de essentiële kwaliteitsnormen
worden gehandhaafd.

Men zegt dan natuurlijk dat sommige
van onze rivieren uit het buitenland
komen en reeds belast zijn. Dat is ge-
deeltelijkjuist, maar het belet ons niet
constructieve maatregelen te nemen.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, ten slotte wens ik er op te
wijzen dat gepollueerde rivieren en
stromen pollutie aanlokken zoals wij
hebben vastgesteld bij het pijnlijke
ongeval, gebeurd buiten onze gren-
zen. Wanneer de industrie vaststelt
dat er lozingen worden gedaan, zijn er
steeds anderen die daarvan misbruik
maken om snel ook wat te lozen, want,
vermits het dan toch allemaal verpest
is, komt het op een beetje niet meer
aan.

Tot daar de elementen die ik aan deze
interpellatie wilde toevoegen. (Ap-
plaus bij de W)

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, de Vlaamse Executieve deelt
vanzelfsprekend de bezorgdheid van
mevrouw Vogels en van de heer
Geens omtrent de risico’s die een aan-
tal industriële activiteiten stellen op

het vlak van het leefmilieu, ook in
Vlaanderen. Meer specifiek zijn vra-
gen gesteld omtrent het beleid inzake
het voorkomen van watervervuiling,
inzonderheid de vervuiling van op-
pervlaktewateren.

Mag ik de collega’s eraan herinneren
dat het ter zake gevoerde beleid sinds
een viertal jaren steunt op het Alge-
meen Waterzuiveringsprogramma
van het Vlaamse Gewest, waarbij in
een eerste fase alle mogelijke infor-
matie, zowel kwalitatief als kwantita-
tief, van de verscheidene hydrografí-
sche bekkens in Vlaanderen werd
geïnventariseerd. Ik denk aan de bio-
logische kwaliteit van de waterlopen,
de stand van zaken op het vlak van de
zuiveringsinstallaties en collectoren
die reeds in werking zijn, de toestand
van de gemeentelijke rioleringen en
de vervuilingsbronnen. Ook alle in-
dustriële lozingspunten zijn geïnven-
tariseerd en in kaart gebracht.

Op basis van dit algemeen waterzui-
veringsprogramma, dat zoals u weet
drie niveaus omvat, wordt het con-
creet dagelijks beleid gevoerd door
twee waterzuiveringsmaatschappij-
en : de Waterzuiveringsmaatschappij
van het Kustbekken - WZK - en de
Vlaamse Waterzuiveringsmaatschap-
pij - VWZ. Het beleid van deze maat-
schappijen is gericht op drie objectie-
ven :

1. Het optimaliseren van
staande infrastructuur.

de reeds be-

2. Het uitbouwen van nieuwe aange-
paste infrastructuren op plaatsen waar
onmiddellijk een effect op de kwali-
teit van de waterlopen kan worden be-
reikt.

3. Het afleveren of actualiseren van de
lozingsvergunningen aan industriële
bedrijven.

Op het ogenblik zijn in het ambtsge-
bied van de WZK en de VWZ onge-
veer 1.200 vergunningen afgeleverd.
Dit betekent dat wij wellicht het
grootste deel van de industriële lozin-
gen zowel kwantitatief als kwalitatief,
onder controle hebben. Het blijft ech-
ter een feit dat er nog een 3.000 tal
kleinere ondernemingen zonder een
geactualiseerde vergunning lozen. Ik
heb dit vroeger zelf publiek bekend-
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gemaakt en aangeklaagd. Ik hoef mij
dus niet te schamen om die toestand
hier te bevestigen. Ik stel alleen vast
dat de in het ambtsgebied van de
WZK die zes jaar langer actief is dan
de VWZ, praktisch alle industriële lo-
zingen vergund zijn. Ook in het
ambtsgebied van de VWZ is er de
jongste twaalf maanden een grote in-
spanning geleverd op het vlak van het
actualiseren en het afleveren van lo-
zingsvergunningen.

Ik ga akkoord met mevrouw Vogels
waar zij zegt dat een vergunningenpo-
litiek alleen maar efficiënt is als er toe-
zicht en controle is op de naleving van
de opgelegde voorwaarden. Ook hier
zijn inspanningen gedaan door de in-
spectiediensten van de waterzuive-
ringsmaatschappij en waarvan het per-
soneelskader recent nog werd uitge-
breid.

Het resultaat hiervan is dat tijdens de
eerste negen maanden van 1986 in het
ambtsgebied van de VWZ 533 contro-
les werden uitgevoerd en 130 proces-
senverbaal van overtreding werden
opgesteld en overgemaakt aan de be-
voegde gerechtelijke autoriteiten.

In het ambtsgebied van de WZK wer-
den in deze periode 184 controles uit-
gevoerd. In totaal werden 30 proces-
sen-verbaal van overtreding opge-
steld. Uit al deze cijfers blijkt dat het
toezicht op het naleven van de gestel-
de voorwaarden geleidelijk wordt op-
gedreven.

Ik zal niet in detail handelen over de
resultaten van het tijdens de jongste
jaren gevoerde beleid. Toch wil ik
even wijzen op recente meetresulta-
ten van het Scheldewater. Daaruit
blijkt dat de resultaten over de perio-
de van 1983 tot 1985, vergeleken met
gelij kaardige metingen verricht op
hetzelfde punt in de periode 1980-
1982, volgend beeld vertonen. Ten
eerste, het gehalte aan opgeloste zuur-
stof neemt bestendig toe. Ten tweede,
het biochemisch zuurstofverbruik en
het gehalte aan zware metalen zoals
kwik, lood en cadmium, evenals het
gehalte aan stikstof en orthofosfaat
neemt duidelijk af.

Bij het bekendmaken van deze cijfers

heb ik daar telkens aan toegevoegd
dat dit nog geen reden is voor uitbun-
dige triomfkreten, maar er wel op ge-
wezen dat het een trend is die onte-
gensprekelij k aantoont dat wij, hoe-
wel langzaam, toch vooruitgang boe-
ken. De aangehaalde parameters, die
kenschetsend zijn voor de industriële
watervervuiling, wijzen er toch op dat
op dit vlak de toestand langzaam ver-
betert.

De beveiliging van de drinkwater-
voorziening in geval van een water-
verontreiniging zoals in Basel is enkel
mogelijk door te voorzien in de aanleg
van voldoende spaarbekkens. Een be-
langrij ke functie van dergelijke spaar-
bekkens is te beschikken over vol-
doende reserve wanneer een water-
loop voor langere tijd verontreinigd is.
De verontreiniging van de Rijn na het
incident in Basel bewijst mijns in-
ziens dat de aanleg van spaarbekkens
voor de gebieden die oppervlaktewa-
teren als basis voor drinkwater heb-
ben, dringend
woord is.

noodzakelijk en verant-

In geval van grote verontreiniging
door een ongeval, kan uiteraard zowel
door de drinkwatermaatschappijen
a l s  d o o r  d e  waterzuiveringsmaat-
schappijen beroep worden gedaan op
brandweerkorpsen, civiele bescher-
ming of andere openbare diensten.
Het is u bekend dat de civiele bescher-
ming ressorteert onder de bevoegd-
heid van de Minister van Binnenland-
se Zaken.

Aansluitend op hetgeen de heer
Geens heeft gesteld, kan ik meedelen
dat wij binnen de Administratie se-
dert twee jaar gestart zijn met het op-
stellen van een milieudatabank ten
einde alle activiteiten van industriële
aard met enig risico voor het milieu te
inventariseren. In een eerste fase wor-
den aldus alle gegevens van dergelijke
industriële activiteiten in het Ant-
werpse industriegebied ingebracht,
met inbegrip van de opslag van schei-
kundige en gevaarlijke produkten.
Om voor de hand liggende redenen,
werd hieraan voorrang gegeven. Het
inbrengen van al deze gegevens in een
computerbestand is een proces dat
enige tijd vergt. Deze milieudata-
bank, eens volledig uitgewerkt, zal al-
le betrokken overheidsdiensten op elk

ogenblik in staat stellen over de ge-
paste informatie te beschikken en hen
aldus de mogelijkheid bieden bij on-
gevallen onmiddellijk de gepaste
maatregelen te treffen.

Mevrouw Vogels, u had ook vragen
aangekondigd - en alhoewel ik u deze
niet heb horen stellen zal ik er toch op
antwoorden - betreffende de open-
baarheid van de vergunningenpoli-
tiek. Welnu, ter zake verwijs ik naar
het, trouwens door u aangehaalde, de-
creet betreffende de milieuvergun-
ning. Het uitvoeringsbesluit op het
decreet ligt op dit ogenblik voor bij de
Raad van State. Zodra ik over dit ad-
vies beschik, kan het decreet in wer-
king treden en zal de lozingsvergun-
ning een onderdeel worden van de mi-
lieuvergunning.

Wegens de bestaande regelen inzake
de openbaarheid - en ik verwijs naar
het openbaar onderzoek inzake de mi-
lieuvergunning - zal in de toekomst
ook de procedure betreffende de lo-
zingsvergunning een openbaar karak-
ter krijgen. Hiermede meen ik te heb-
ben bewezen dat wij in Vlaanderen ter
zake niet op AGALEV en evenmin op
de Europese richtlijn hebben ge-
wacht.

Ten slotte, mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, wens ik nog een
paar algemene bedenkingen te ma-
ken.

Ik dank de heer André Geens omdat
hij gepleit heeft voor realisme ter za-
ke. Trouwens, iedereen - ook me-
vrouw Vogels en de AGALEV-fractie
- weet dat het vooropstellen en uit-
voeren van een milieubeleid in Vlaan-
deren een werk is van lange duur om-
dat wij rekening moeten houden met
een hele reeks historische determi-
nanten. Wij leven in een uiterst dicht
bevolkt land, waar in het verleden niet
alles goed werd geordend, en in een
land dat sterk is geïndustrialiseerd.
Welnu, die veelvuldige industriële ac-
tiviteiten hebben ook een grote wel-
vaart meegebracht zodat - of men dat
nu graag hoort of niet - daarmee reke-
ning moet worden gehouden bij het
uitstippelen en vooral het uitvoeren
van een milieupolitiek. Naar mijn me-
ning moet deze milieupolitiek er nog
steeds in bestaan preventief te wer-
ken. Alle maatregelen van het beleid
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moeten derhalve aan deze voorko-
mingszorg worden getoetst.
Mevrouw Vogels - en collega’s van de
Groene Partij hier aanwezig - het is
natuurlijk gemakkelijker aan te kla-
gen dan op te treden en fundamentele
wijzigingen aan te brengen. Ik herhaal
dat ik de zorg deel uitgedrukt door zo-
wel mevrouw Vogels als door de heer
André Geens. .

Aan de heer Geens kan ik mededelen
dat wij inzake de lozing van afvalwa-
ters een immissiebeleid voorbereiden
gesteund op een bepaalde bestem-
ming van elk van de waterlopen in
Vlaanderen.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels heeft
het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, ik wens de Minister te dan-
ken voor zijn uitgebreid antwoord. Ik
geef toe dat het gemakkelijker is aan
te klagen dan uit te voeren, maar tot
nader order is dat het enig mogelijke
wat wij kunnen doen, vandaar dat wij
ermee doorgaan.

Mijnheer de Minister, in verband met
het hele beleid van onze oppervlakte-
wateren hebt u niet geantwoord op
mijn vraag hoe u het decreet op de mi-
lieuvergunning zult kaderen in een
beleidsplan gericht op het elimineren
van de zogenaamde zwarte lijst-stof-
fen en het terugdringen van de grijze
lijststoffen aangezien thans nog ver-
gunningen bestaan waar de sectoriële
normen hoger liggen dan de algemene
normen.

Waar wij de Europese richtlijn om het
op termijn terugdringen van die zwar-
te lijst-stoffen mede hebben onderte-
kend, is dit mijns inziens enkel moge-
lijk wanneer ter zake een beleidsplan
op lange termijn wordt opgesteld.

Mijnheer de Minister, ik heb u ook
een vraag gesteld in verband met uw
houding inzake het oprichten van het
zogenaamde Rampenfonds voor mi-
lieuschade hetgeen, naar aanleiding
van de brand van Sandoz, mij een zeer
valabel  voorstel lij kt.

Minis’ter J. Lenssens : Mijnheer de
Voorzitter, sta mij toe bondig te ant-
woorden.
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Voor het laatste probleem, met name
een mogelijk fonds, ben ik bereid na
te gaan of dit realistisch kan worden
overwogen.

Inzake de normering ingevolge de Eu-
ropese richtlijn, is het vanzelfspre-
kend  da t  de  waterzuiveringsmaat-
schappijen - en morgen de deputaties
- bij de aflevering van lozingsvergun-
ningen rekening moeten houden, zo-
wel met de nationaal vastgestelde sec-
toriële normen, als met de richtlijnen
van de Europese Gemeenschap. Ook
voor de ondernemingen, die reeds
over een vergunning beschikken, zal
desgevallend een actualisering van de
voorwaarden moeten worden doorge-
voerd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Interpellatie van de heer A. Geens tot
de heer P. Deprez, Gemeenschapsmi-
nister van Externe Betrekkingen, over
de achterstand van Vlaanderen bij de

toewijzing van kredieten uit het Euro-
pees Sociaal Fonds

De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van de heer André Geens tot
de heer Deprez, Gemeenschapsmi-
nister van Externe Betrekkingen, over
de achterstand van Vlaanderen bij de
toewijzing van kredieten uit het Euro-
pees Sociaal Fonds.

De heer Geens heeft het woord.

De heer A. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, uit een studie van
de heer Vandermotten van de ULB is
gebleken dat, voor de periode 1981-
1983, 3.364 miljoen frank ESF-fond-
sen aan ons land werden toegekend.

De studie komt tot de conclusie dat,
over deze periode, Vlaanderen slechts
37,3  procent van de kredieten ont-
ving, Brussel 10,4  procent en Wallo-
nië 52,4  procent.

Voor de periode 1984-1985 ontving
ons land 8.006 miljoen frank. Uit een
studie van een Europees parlements-
lid, Jaak Vandemeulebroucke, bleek
dat Vlaanderen over deze periode

De Stad Manchester (UK) alleen al, beschikt over vijf lobby-mannen. Steeds volgens
W-Raadslid André Geens, is het dan ook onaanvaardbaar dat de Vlaamse Regering
quasi afwezig blijft bij de actieve lobbying ter goedkeuring van Vlaamse projecten bij
de Europese Commissie
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slechts 38,2  procent van de ESF-gel-
den ontving.

Dit betekent dat, over de ganse perio-
de 1981-1985, Vlaanderen 4.351 mil-
joen kredieten kreeg, wat slechts 37,9
procent bedraagt voor de ganse perio-
de.

Wanneer het werkloosheidspercenta-
ge als criterium voor de toekenning
van kredieten zou worden gehan-
teerd, zou Vlaanderen recht hebben
op 1.970 miljoen frank meer. Wan-
neer wij dit afwegen tegen de begro-
ting van de Vlaamse Regering zou dit
een bij komende mogelijkheid creë-
ren ten bedrage van 2,5  procent van de
Vlaamse begroting. Wij zijn van oor-
deel dat met een dergelijke som heel
wat tewerkstellingsinitiatieven kun-
nen worden genomen.

Mijnheer de Minister, een eerste
vraag die zich dan ook opdringt is,
welke maatregelen de Vlaamse Rege-
ring zal nemen om de achterstand te
overbruggen op een ogenblik dat een
aantal Vlaamse Arrondissementen
niet langer in aanmerking komen voor
het genieten van de steunmaatregel
uit het ESF ?

De meeste ESF-projecten worden in-
gediend door de Vlaamse Gemeen-
schap, via de Minister van Arbeid en
Tewerkstelling, die het geheel over-
maakt aan de Europese Commissie.

De bijdragen van het ESF zijn hierbij
steeds kleiner of gelijk aan de steun
van de publiekrechtelijke instellin-
gen ; de toegekende bedragen gaan
meestal naar de RVA, die ze verdeelt.
Vandaar dat de subsidiëring van het
Europees Fonds erg ondoorzichtig
wordt en dat de vraag rijst in hoeverre
het Sociaal Fonds echt de meest ach-
terop geraakte gebieden helpt.

Bij het uitvoeren van het onderzoek is
in elk geval gebleken dat het moeilijk
te achterhalen was waar de gelden
precies voor gebruikt werden. Wij vra-
gen ons dan ook af waarom de Vlaam-
se Regering aanvaardt dat de ESF-
subsidiëring via de RVA gebeurt en
welke garanties de Regering heeft dat
de aan de RVA toegekende kredieten
ook op de juiste plaatsen gebruikt
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Men heeft vastgesteld dat het totaal
aangevraagde bedrag voor 1986 heel
wat lager is dan de voorgaande jaren.
Wellicht zijn de wijzigingen aan de
richtsnoeren, waardoor een aantal
subsidiëringsmogelij kheden gewij-
zigd werden, hiervan de oorzaak. Ook
het gebrek aan verbeeldingskracht en
het inspelen op de gewijzigde nor-
men, mede door de RVA, kunnen een
belangrijke reden zijn.

De richtsnoeren van het ESF zijn
nochtans duidelijk :

,,Het ESF moet beroepsopleiding
steunen of tewerkstelling op additio-
nele arbeidsplaatsen ten gevolge van
werkgelegenheidsscheppende initia-
teven van plaatselijke groepen, even-
tueel met ondersteuning van plaatse-
lijke of regionale autoriteiten en in het
kader van een plaatselijke expansie
van de werkgelegenheidsmogelij khe-
den.”

Deze bepaling is vaag maar dat bete-
kent ook dat zij een ruime interpreta-
tie verdient en dat de grootte en het
aantal van de ingediende projecten
een waarborg zijn om succes te oog-
sten.

Wanneer onze informatie juist is, is
het van zeer groot belang dat recht-
streeks bij de Europese Commissie
aan dossieropvolging wordt gedaan
teneinde te kunnen genieten van de
aangevraagde steunmaatregelen.

Een Nederlands lid van het Europees
Parlement stelde het als volgt : ,,We
het meest lobbiet, wie het meest de
deur platloopt in het Berlaymont-ge-
bouw, krijgt het meest . . . mijn land is
in ieder geval overgegaan tot wat zij
noemen een intensieve begeleiding
van de projecten.”

De ingediende ESF-projecten worden
onderzocht door het Comité van het
ESF. Van dit Comité maken per lid-
staat twee vertegenwoordigers van de
Regering, twee vertegenwoordigers
van de werkgeversorganisaties en
twee vertegenwoordigers van de
werknemersorganisaties deel uit. Dit
Comité adviseert de Europese Com-
missie en behandelt jaarlijks zowat
7.000 projecten. Lobbying is dan ook
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Wij hebben vernomen dat, mede on-
der de impuls van de Minister - het
weze toegegeven - nu twee ambtena-
ren van de Vlaamse Gemeenschap
zich met projectindiening en -begelei-
ding bezighouden. Dat heeft men mij
verteld maar dat is blijkbaar niet juist.
Ik weet niet waar die informatie van-
daan komt. Het ware wellicht interes-
sant om een antwoord te krijgen. Zijn
ze van een andere dienst ? In ieder ge-
val is het aantal ambtenaren dat er
zich mee bezighoudt te klein.

De Waalse Gewestregering heeft dit
zeer goed begrepen. De gevolgen blij-
ken uit de cijfers.

Ik wil uw aandacht vragen voor het
feit dat in de maand maart van elk j aar
een soort contactvergadering plaats-
heeft waarop de diverse lidstaten en
ambtenaren samenkomen om alle in-
gediende projecten te overlopen en na
te gaan of nog een proj ect kan worden
gesubsidieerd. Dit is een ultieme kans
om een ,,gebuisd” project toch te laten
aanvaarden. De ambtenaren van de
Europese Gemeenchap vertelden ons
informeel dat de vertegenwoordiger
van ons land op deze vergaderingen
vaak afwezig is. Hoe kan men dan
overgaan tot de verdediging van pro-
jecten ?

Een voorbeeld van perfecte lobbying
wordt gegeven door de Engelsen die
bijna voor elke grote stad een lobby-
man hebben aangesteld voor de pro-
jectopvolging. In totaal heeft Enge-
land niet minder dan tachtig ambte-
naren hiervoor aangesteld. Een zeer
frappant voorbeeld is de stad Man-
chester die alleen al vijf lobby-man-
nen heeft.

Het is dan ook onaanvaardbaar, mijn-
heer de Minister, dat de Vlaamse Re-
gering quasi afwezig blijft bij de actie-
ve lobbying die bij de Commissie
noodzakelijk is om Vlaamse projecten
te laten goedkeuren.

Wij zouden u dan ook willen vragen
wie bij de Vlaamse Regering aange-
duid is om op actieve en permanente
wijze de contacten met de Europese
Commissie te onderhouden.

Een andere bemerking die men regel-
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matig hoort is dat er te weinig initia-
tieven worden genomen en dat er te
weinig projecten bij het ESF worden
ingediend.

ne graad van j eugdwerkloosheid ? Zal
de Vlaamse Regering nog inspannin-
gen leveren om de niet-erkenning van
de Westhoek ongedaan te maken ?

Ik weet dat de Gemeenschapsminis-
ter zal zeggen dat hij inspanningen
heeft ondernomen om voorlichtings-
vergaderingen te organiseren omtrent
de Europese Fondsen in de verschil-
lende Provincies. Kan de Minister ook
enige informatie geven over de wijze
waarop deze voorlichtingsvergaderin-
gen werden georganiseerd en tot wie
ze gericht waren ? Indien onze infor-
matie juist is, bereikten zij zelden die-
genen die ook voor het indienen van
projecten in aanmerking komen.

Wij willen u dan ook vragen, mijnheer
de Minister, wat de Vlaamse Regering
ondernomen heeft om de mogelij  khe-
den van het ESF bekend te maken bij
werkgevers- en werknemersorganisa-
ties, VZWs voor streekontwikkeling,
plaatselijke werklozenbegeleidings-
organisaties, de vormingscentra enzo-
voort.

Binnen afzienbare tijd zal België het
voorzitterschap van de Europese In-
stellingen waarnemen. Bereidt de
Vlaamse Regering deze periode op
een voldoende wijze voor, zodanig dat
zij er kan in slagen eindelijk zelf
rechtstreeks in contact te treden met
de Europese instellingen ? Wij durven
aanvullend dan ook vragen of er dien-
aangaande reeds gesprekken werden
gevoerd met de nationale Regering.
De huidige weg die moet worden ge-
volgd voor het indienen van dossiers
van de Vlaamse Gemeenschap via het
Ministerie van Arbeid en Tewerkstel-
ling voor het ESF en van het Ministe-
rie van Economische Zaken voor an-
dere Europese fondsen kan toch niet
anders dan hinderend werken. Is de
Minister van oordeel dat op deze wij-
ze de Vlaamse belangen het best wor-
den gediend ?

gen, in de toekomst meer oog en aan-
dacht zou hebben voor de belangrijke
financiële middelen die uit de Euro-
pese Fondsen voor Vlaanderen kun-
nen worden verkregen.

Wij hopen dat de Minister zich volle-
dig zal inzetten teneinde een voor
Vlaanderen aanvaardbaar deel van
deze Fondsen te verwerven. (Alge-
meen applaus)

De Voorzitter : Mevrouw Tyberghien-
Vandenbussche heeft het woord.

Zoals we hierboven reeds hebben ge-
zegd is het aantal Vlaamse Arrondis-
sementen dat voor steunmaatregelen
in aanmerking komt fel ingekrompen.
Een van de gebieden die uit de boot is
gevallen is de Westhoek, omwille van
een te kleine graad van jeugdwerk-
loosheid. Nochtans heeft dit gebied af
te rekenen met een hoge werkloos-
heidsgraad en is de lage graad van
jeugdwerkloosheid te wijten aan de
ontvolking van de streek.

De Regio Oostende is nu voor de eer-
ste keer erkend om in aanmerking te
komen voor het ESF. Dat is een posi-
tief geluid voor West-Vlaanderen.

Mevrouw M. Tyberghien-vandenbus-
sche  (op de tribune) : Mijnheer de
Voorzitter, mijnheer de Minister, col-
lega’s, sinds enkele maanden wordt er
inderdaad over de Europese Fondsen
veel geschreven en gesproken. De
kranten wijden er regelmatig artike-
len aan en zelfs het Parlement bestu-
deert de aanwending van de struc-
tuurfondsen en van de leningsfacili-
teiten van de Europese Gemeenschap
door België. Het volstaat hier te ver-
wijzen naar de werkzaamheden van
het Adviescomité voor Europese
Aangelegenheden in verband met het
verslag dat door de heer Van Miert
over deze aangelegenheid werd uitge-
bracht.

Kan de Minister ons mededelen welk
belang de zone van Oostende bij deze
erkenning zal hebben ?

Mevrouw N. Maes : Dat beamen wij.

Mevrouw M. Tyberghien-vandenbus-
sche : Dat is juist. Indien er geen j eugd
is kan er ook geen j eugdwerkloosheid
zijn.

De heer A. Geens : Ik kom niet uit de
Westhoek maar precies daarom haal
ik dit voorbeeld aan.

Wij zouden ook aan de Minister een
bijkomende vraag willen stellen die
niet in ons interpellatieverzoek was
opgenomen en waarvan wij ook aan-
vaarden dat de Minister er niet recht-
streeks op antwoordt omdat het over
een statistisch gegeven gaat. Kan de
Minister ons eventueel schriftelijk
meedelen hoe de ESF-fondsen wer-
den verspreid over de diverse gebie-
den in Vlaanderen die voor ESF-steun
in aanmerking kwamen ? Wij zouden
de Minister dankbaar zijn voor een
antwoord op deze vraag.

Van alle fondsen komt het Europees
Sociaal Fonds misschien wel het
meest in de belangstelling. Er blijkt
immers dat Vlaanderen te weinig ge-
niet van de subsidiemogelijkheden
van dit Fonds. Anderzij  ds is er ook het
probleem van de Westhoek, dat toch
een ontwikkelingsgebied zijnde, dit
jaar niet meer werd erkend als priori-
taire Regio voor het ESF. Dit zijn be-
langwekkende vaststellingen die een
bijzondere aandacht verdienen ; ik
begrijp dan ook, mijnheer de Voorzit-
ter, de bezorgdheid die de heer André
Geens hierover heeft uitgedrukt in
zijn interpellatie aan Minister De-
prez.

Wij vragen ons dan ook af of er wel
voldoende en tijdig aandacht werd ge-
schonken aan dit probleem. Mogen
wij dan ook vragen aan de Minister
welke stappen de Vlaamse Regering
heeft ondernomen om te beletten dat
de Westhoek zou worden geschrapt
als steunzone op basis van een te klei-

Wij hebben met deze interpellatie
slechts een enkel Europees fonds be-
handeld. Ook voor de andere Europe-
se instrumenten is Vlaanderen onvol-
doende actief. Wij hebben met deze
interpellatie de aandacht op dit pro-
bleem willen vestigen met de hoop
dat de Vlaamse Regering, en meer in
het bijzonder de Gemeenschapsmi-
nister voor Buitenlandse Betrekkin-

Ik heb de indruk dat de werking van
het ESF inVlaanderen  niet altijd even
goed gekend is. Dit zou een mogelijke
verklaring kunnen zijn voor het min-
der goed presteren van Vlaanderen bij
het Fonds.

Ik verheug er mij dan ook over dat de
Gemeenschapsminister van Externe
Betrekkingen een informatiecampag-
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ne in Vlaanderen heeft opgezet, die
weliswaar niet alleen aan het ESF
maar ook aan de andere financierings-
instrumenten van de EEG was ge-
wijd. De opkomst op de verschillende
informatienamiddagen was erg hoog.
Graag had ik dan ook van Minister
Deprez vernomen of die namiddagen
concrete resultaten hebben opgele-
verd, meer bepaald voor het ESF.

De economische problemen van de
Westhoek zijn door iedereen genoeg-
zaam gekend. Het heeft dan ook ver-
bazing gewekt dat de Europese Com-
missie de Westhoek niet heeft weer-
houden in de lijst van prioritaire Re-
gio’s voor het Europees Sociaal
Fonds. Het lij kt mij dan ook aangewe-
zen, mijnheer de Voorzitter, dat Mi-
nister Deprez een toelichting geeft bij
deze beslissing van de Commissie als-
ook aangeeft welke stappen hij heeft
ondernomen om deze voor de Wes-
thoek ongunstige beslissing af te wen-
den.

Het hoeft geen betoog dat de moge-
lijkheden van de verschillende finan-
cieringsinstrumenten van de EG een
belangrijke aanvullende rol kunnen
spelen bij het economisch expansie-
beleid van de Vlaamse Regering in de
Westhoek. Ik ben dan ookverheugd te
kunnen vaststellen dat Minister De-
prez binnen de Vlaamse Regering een
stuwende rol heeft gespeeld bij de in-
diening bij de Europese Commissie
van een geïntegreerd actieprogramma
voor de Westhoek waarin op verschil-
lende financieringsinstrumenten van
de EG wordt beroep gedaan.

In dit verband had ik graag van de Mi-
nister vernomen hoever het staat met
de procedure van goedkeuring van dit
Actieplan bij de Commissie. (Alge-
meen applaus)

De Voorzitter : De heer Marchand
heeft het woord.

De heer C. Marchand (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik wil mij kort
aansluiten bij de uiteenzetting van
mevrouw Tyberghien-vandenbus-
sche. Gezien het Europees Sociaal
Fonds van alle EG-fondsen voor
Vlaanderen het belangrijkste is, ver-
dient zijn werking een speciale aan-
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dacht. Hierbij staat het probleem van
de regionale verdeling in België van
ESF-gelden en de niet-erkenning van
de Westhoek als prioritaire Regio cen-
traal. Wat dit laatste betreft, had ik
graag van minister Deprez vernomen
welke de concrete gevolgen zijn van
die niet-erkenning en/of de Westhoek
toch nog kan genieten van het ESF.

Ook ik verheug mij over het feit dat
Minister Deprez in Vlaanderen een
informatiecampagne heeft opgezet
over de Europese financieringsinstru-
menten. Informatiedoorstroming
over de mogelijkheden van de ver-
schillende EG-Fondsen is aller nood-
zakelijkst, want zonder informatie kan
men geen degelijke dossiers indienen.
Maar informatiedoorstroming alleen
is niet voldoende. Eenmaal de dos-
siers zijn ingediend, moeten zij op een
zo doeltreffend mogelijke manier
door de verschillende administratieve
procedures van de Europese Commis-
sie worden geloodst.

Kan de Minister mij vertellen of hij op
dit terrein reeds initiatieven heeft ge-
nomen of van plan is te nemen ?

Graag had ik van de Minister een ant-
woord hierop vernomen.

De Voorzitter : Minister Deprez heeft
het woord.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, in antwoord
op de interpellatie van de heer André
Geens en de uiteenzetting van me-
vrouw Tyberghien en de heer Mar-
chand wil ik eerst en vooral zeggen dat
ik alleen maar de resultaten van de
studie waarnaar de heer Geens ver-
wijst, kan bevestigen.

Over de periode 1981-1985 heeft
Vlaanderen uit het Europees Sociaal
Fonds slechts 38 procent van de kre-
dieten ontvangen die aan België wer-
den toegekend. Deze sommen staan
niet in verhouding tot de werkloos-
heid in Vlaanderen. Het ESF stelt zich
immers vooral tot doel door beroeps-
opleiding de werkloosheid in te dij-
ken.

Ik wil de heer Geens eraan herinneren
dat ik twaalf maanden geleden als Mi-
nister van Externe Betrekkingen mijn
taak heb opgenomen. Het is mijn

diepste overtuiging dat autonomie
voor Vlaanderen maar vruchtbaar kan
zijn, maar in stand zal kunnen worden
gehouden en ook maar zal kunnen
groeien in de mate dat deze ,,tegen-
stelbaar” wordt gesteld tegenover der-
den. Dat wil zeggen ook tegenover het
buitenland en dat wij alles in het werk
moeten stellen om via dit Gemeen-
schapsministerie voor Externe Be-
trekkingen, ons aandeel in het buiten-
land op te eisen waarop wij rechtmatig
beroep kunnen doen. Van bij het be-
gin van mijn ministerambt heb ik de
activiteiten van de Europese struc-
tuurfondsen, meer bepaald van het
Europees Sociaal Fonds, van zeer
dichtbij gevolgd. In financiële termen
uitgedrukt is het ESF van alle Europe-
se structuurfondsen verreweg het be-
langrij kste voor België en voor Vlaan-
deren.

Al vlug heb ik toen vastgesteld dat
twee aspecten van de werking van het
ESF zeer belangrijk waren, namelijk
het regionale onevenwicht in de toe-
kenning van ESF-gelden binnen Bel-
gië en de erkenning van de Westhoek
als prioritair gebied.

De opname van de Westhoek in de
lijst van de prioritaire Regio’s van het
ESF was mijn eerste bekommernis en
dat wil ik speciaal zeggen aan de colle-
ga’s Tyberghien-Vandenbussche en
Marchand. Reeds op 8 januari van dit
jaar richtte ik een schrijven aan de Mi-
nister van Economische Zaken waarin
ik hem verzocht de nodige statistische
gegevens op arrondissementeel ni-
veau voor 1 mei 1986 ter beschikking
te stellen zoals gevraagd door de Eu-
ropese Commissie.

Wat was het probleem ? West-Vlaan-
deren werd door het Europees Sociaal
Fonds als prioritair gebied geschrapt
omdat de provinciale cijfers niet meer
voldeden aan de normen van de Euro-
pese Gemeenschap o f  de normen van
het Europees Sociaal Fonds. Men kon
niet splitsen en de zaken op arrondis-
sementeel niveau gaan bekijken, om-
dat in België arrondissementele sta-
tistieken niet voorhanden waren. Wij
hebben toen bij de Minister van Eco-
nomische Zaken aangedrongen om
daarvoor het nodige te doen. Dat
heeft hij ook gedaan en wij hebben de
arrondissementele cijfers tijdig aan de
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Europese Commissie kunnen over-
maken met als resultaat dat de West-
hoek nog altijd niet kon worden er-
kend als prioritair gebied. Andere Ar-
rondissementen in de Provincie West-
Vlaanderen konden dit wel, terwijl an-
dere Arrondissementen in het Vlaam-
se land werden geschrapt en nog an-
dere behouden bleven. Het was een
dubbeltje op zijn kant en de normen
van het Europees Sociaal Fonds wor-
den nu toegepast op grond van de ar-
rondissementele gegevens. Het heeft
voor de Westhoek als dusdanig niet
kunnen baten.

De voorbereiding van de beslissing
van de Commissie tot vaststelling van
de richtsnoeren - en dat is inderdaad
belangrijk, mijnheer Geens - van het
Europees Sociaal Fonds voor de pe-
riode 1987-1989 heb ik in alle fazen op
de voet gevolgd. Op het verleden kan
ik immers niet terugkeren. Hierbij
heb ik niet alleen de technische docu-
menten kritisch onderzocht maar bo-
vendien, en vooral, politieke druk uit-
geoefend om de Westhoek als priori-
tair gebied voor steun van het ESF te
doen erkennen.

Zo heb ik op 11 april een brief ge-
schreven aan de Minister van Tewerk-
stelling en Arbeid, met het dringende
verzoek de Commissie onder meer te
wijzen op de moeilijke politieke situa-
tie die door het niet weerhouden van
de Westhoek als prioritair gebied zou
worden geschapen. Tevens heeft mijn
kabinet in de tweede helft van de
maand april intens overleg gepleegd
met zowel de directie van het ESF als
met het kabinet van de Belgische
Commissaris om de imminente be-
slissing van de Commissie met be-
trekking tot de Westhoek vooralsnog
af te wenden.

Niettegenstaande al deze inspannin-
gen heeft de Europese Commissie tot
mijn grote spijt beslist in het kader
van de richtsnoeren voor de periode
1987-1989 de Westhoek uit te sluiten
uit de lijst van de prioritaire regio’s die
als dusdanig steun kunnen ontvangen
van het ESF. De Commissie bleek im-
mers niet bereid voor de Westhoek
een uitzondering te maken op de door
haar vastgelegde criteria die gelden in

de hele EEG tot vastlegging van de
prioritaire steungebieden.

Geachte collega’s,  als  Gemeen-
schapsminister van Externe Betrek-
kingen hechtte ik heel veel belang aan
de erkenning van de Westhoek en heb
ik ook alles gedaan wat ik kon voor die
erkenning.

Maar u moet ook weten dat deze in-
spanningen niet kunnen opwegen te-
gen de algemene reglementering voor
de gehele Europese Gemeenschap,
dit wil zéggen voor de twaalf lidstaten
met zoveel ontwikkelingsgebieden
binnen deze Europese Gemeenschap
en men niet van de erkenningsvoor-
waarden op Europees vlak kan afwij-
ken ten voordele van een subgewest,
hoe graag wij dit allemaal zouden zien
gebeuren.

In antwoord op de vragen van me-
vrouw Tyberghien-Vandenbussche
en de heer Marchand kan ik in concre-
to zeggen dat het niet weerhouden
van de Westhoek als prioritair gebied
het gevolg blij kt te zijn van, enerzijds,
de reductie van het percentage actieve
bevolking dat over de ganse, verruim-
de EG voor de definitie van de priori-
taire regio’s wordt weerhouden.

Inderdaad, men heeft een reductie
van het percentage doorgevoerd, wel-
ke zwaar doorweegt. Anderzijds - en
dit is het belangrijkste - is het feit dat
de jeugdwerkloosheid in de syntheti-
sche index die door de EG wordt aan-
gewend om deze regio’s te definiëren,
erg doorweegt in de erkenningsvoor-
waarden voor de toepassing van het
Europees Sociaal Fonds. De jeugd-
werkloosheid ligt in de Westhoek be-
neden het gemiddelde. Ik ga echter
akkoord met de interveniënten om te
zeggen dat deze vooropstelling al te
gemakkelijk is. Inderdaad, wanneer
de werkloosheid zo hoog is dat heel
wat j ongeren  de streek verlaten omdat
zij in eigen streek geen werk kunnen
vinden, is het evident dat de jeugd-
werkloosheid dan aan de lage kant uit-
valt. Ik kan echter alleen maar zeggen
wat de criteria zijn en betreuren dat de
Europese Gemeenschap zich aan de
algemeen geldende criteria houdt.

Het inkomen van de Westhoek, een
ander referentiepunt voor de index,
ligt plus minus -10 procent beneden

het Vlaamse gemiddelde. Ik kan ver-
zekeren dat voor de berekening van
deze door de Commissie samenge-
stelde index de meest recente statis-
tieken werden gebruikt. Inderdaad, in
het verleden werd nogal eens naar vo-
ren geschoven dat met verouderde
statistieken werd gewerkt, wat dit-
maal niet het geval is geweest. Thans
heeft men de meest actuele statistie-
ken aangewend.

Nochtans is het totaal fout te stellen
dat de Westhoek van het Europees So-
ciaal Fonds helemaal geen steun meer
kan genieten. Inderdaad, dit misver-
stand is nogal breed verspreid. Speci-
fieke acties ter bevordering van de in-
tegratie van gehandicapten, vrouwen
en migranten in de arbeidsmarkt ko-
men immers nog altijd in aanmerking
voor de medefinanciering door het
Fonds. Ook de beroepsopleidingen
voor jongeren ter voorbereiding op
geschoold werk, waarbij gebruik van
nieuwe technologieën noodzakelijk
is, blijven in de Westhoek subsidieer-
baar door het Europees Sociaal
Fonds.

Daarnaast wens ik de nadruk erop te
leggen dat het Fonds als geheel toe-
passelijk blijft op de Westhoek in het
kader van het geïntegreerd actiepro-
gramma voor deze Regio, dat ik na-
mens de Vlaamse Regering samen
met de geïntegreerde actieprogram-
ma’s voor de Kempen en Limburg op
30 juni 1986 bij de Europese
Commissie heb ingediend.

Zoals u weet, werden deze geïnte-
greerde actieprogramma’s opgemaakt
door de respectievelijke GOM?.
Hieraan ligt uitgebreid overleg vooraf
en werden hoge bedragen voorop-
gesteld voor tussenkomsten uit de di-
verse Europese structuurfondsen.
Wanneer deze geïntegreerde actie-
plannen worden goedgekeurd, blijft
het gehele gebied - dus ook de West-
hoek - een prioritair gebied voor de
volledige toepassing van het Euro-
pees Sociaal Fonds.

Vandaar ook het belang van de goed-
keuring van deze geïntegreerde ac-
tieplannen ook wat de toepassing be-
treft voor de Westhoek in het kader
van het Europees Sociaal Fonds. Dat
is van kapitale betekenis, niet alleen
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voor het Europees Regionaal Fonds,
voor de landbouwstructuurfondsen
maar ook voor het Sociaal Fonds om-
dat men op die manier opnieuw volle-
dig zou kunnen genieten van het Eu-
ropees Sociaal Fonds. Door mijn zor-
gen werden deze geïntegreerde ac-
tieprogramma’s tijdig ingediend bij
de Europese Commissie.

Op dit ogenblik lopen er tussen de Eu-
ropese en de Vlaamse Regering be-
sprekingen met het oog op de goed-
keuring van de drie actieprogram-
ma’s. Vooralsnog situeren deze be-
sprekingen zich op het administratie-
ve niveau, tussen ambtenaren van de
Commissie enerzijds en vertegen-
woordigers van het Kabinet van de
Voorzitter van de Vlaamse Regering,
van mijn Kabinet en van het Ministe-
rie van de Vlaamse Gemeenschap an-
derzijds. In het begin van volgend jaar
hoop ik samen met de Voorzitter van
de Vlaamse Regering over de actie-
programma’s een afsluitend onder-
houd te hebben met de bevoegde
Commissarissen. In elk geval zal ik al-
les in het werk stellen opdat deze zo
snel mogelijk door de Commissie zou-
den worden goedgekeurd. Dat mag,
hopen wij althans, in de eerste helft
van 1987 worden verwacht.

Een tweede aandachtspunt in mijn
beleid inzake het Europees Sociaal
Fonds betreft het regionaal oneven-
wicht dat bestaat in de toekenning van
het Europees Sociaal Fonds-gelden
aan Vlaamse en Waalse projecten.

Bij nader onderzoek bleek dat in
Vlaanderen een belangrijke nood aan
informatie bestaat, zowel wat de aard
en de mogelijkheden van het Euro-
pees Sociaal Fonds betreft, als de pro-
cedures die men moet volgen bij de
indiening van een dossier. Dit heeft
voor gevolg dat relatief weinig privé-
promotoren de weg naar het Europees
Sociaal Fonds vinden.

Ik heb evenwel vastgesteld dat er niet
alleen voor het Europees Sociaal
Fonds nood blijkt te bestaan aan in-
formatie, maar ook voor de andere fi-
nancieringsinstrumenten van de EG.
Bovendien wordt de laatste jaren de
tussenkomst van die Europese fond-
sen steeds moeilijker. Dit is een be-

langrij k element.

De beperkte financiële middelen bij
de Europese Commissie leiden tot
steeds grotere selectiviteit en met de
toetreding van Spanje en Portugal zal
de situatie er vermoedelijk niet op
verbeteren.

Om die redenen heb ik in samenwer-
king met de Vlaamse GOM's en met
het Voorlichtingsbureau voor België
van de Commissie van de Europese
Gemeenschappen in de vijf Vlaamse
Provincies een informatiecampagne
betreffende de Europese financiering-
sinstrumenten opgezet. Tijdens vijf
namiddagen werden aldus door amb-
tenaren van de Europese Commissie,
van het Ministerie van de Vlaamse
Gemeenschap en door medewerkers
van mijn Kabinet uiteenzettingen ge-
geven over het Europees Sociaal
Fonds, het Europees Fonds voor Re-
gionale Ontwikkeling, de Afdeling
Oriëntatie van het Europees Oriënta-
tie- en Garantiefonds voor de Land-
bouw, de specifieke wetenschappelij-
ke programma’s zoals Esprit, Race en
Brite, de demonstratieprojecten op
energiebeleid, de Europese Investe-
ringsbank en de subsidie- en lenings-
mogelijkheden van EGKS. In totaal
woonden meer dan 500 geïnteresseer-
den uit het bedrijfsleven, de openbare
besturen en de non-profitsector  zoals
hogescholen, universiteiten, werkge-
ve r s -  en werknemersorganisaties,
VZW's enzovoort, de vergaderingen
bij. Dat werd via de media bekendge-
maakt. Het verbaast mij dan ook,
mijnheer Geens, u te horen beweren
dat onvoldoende geïnteresseerde
mensen daarvan zouden ingelicht ge-
weest zijn. Ik heb daarbij toch mijn
bedenkingen. Zou dit geen teken zijn
dat de mensen niet voldoende volgen
wat zij ambtshalve zouden moeten
volgen ?

Trouwens ben ik op iedere informa-
tienamiddag aanwezig geweest en
heb daar kennis kunnen maken met
mensen van diverse pluimage, uit di-
verse milieus, wat erop wijst dat elke
categorie ten minste werd uitgeno-
digd.

Ter gelegenheid van deze informatie-
namiddagen werd er een documenta-
tiemap over de verschillende Europe-

se financieringsinstrumenten ter be-
schikking gesteld, alsmede een speci-
fieke brochure over het Europees So-
ciaal Fonds die nog steeds bij het Mi-
nisterie van de Vlaamse Gemeen-
schap kan aangevraagd worden. De
Administratie voor Economie en
Werkgelegenheid bereidt trouwens
een algemene brochure voor in ver-
band met de Europese financierings-
instrumenten die op ruime schaal zal
verspreid worden.

Een vraag van de deelnemers was ove-
rigens dat wij dat werk zouden voort-
zetten, dat het niet zou beperkt blij-
ven tot één informatievergadering,
maar dat zij bestendig op de hoogte
zouden worden gehouden vooral over
de correcties en nieuwigheden die ter
zake worden ingevoerd. Deze infor-
matiecampagne is niet zonder resulta-
ten gebleven, ook niet inzake het Eu-
ropees Sociaal Fonds.

Er kan inderdaad worden vastgesteld
dat de steunaanvragen uitgaande van
de privé-promotoren voor projecten
in 1987 27 procent hoger liggen dan
het aantal aanvragen voor 1986. Het
verheugt mij tevens dat bepaalde
kranten een samenvatting hebben ge-
maakt van wat er op die informatie-
vergaderingen werd gezegd over de
mogelijkheden binnen deze fïnancie-
ringsinstrumenten.

Ik ben er mij van bewust dat een ver-
hoging van het aantal privé-aanvragen
op zich niet voldoende is om meer
Vlaamse dossiers bij het Europees So-
ciaal Fonds goedgekeurd te zien. Er
dient een onderscheid gemaakt tus-
sen het indienen van aanvragen, de
goedkeuring en de uitvoering ervan.
Cijfers uit het verleden wijzen erop
dat wij inderdaad minder hebben aan-
gevraagd, dat er dus ook minder werd
goedgekeurd maar dat qua uitvoering
wij al wat ons werd toegewezen ook
hebben benut, wat langs Waalse kant
helemaal niet het geval is. Zij kregen
meer toegezegd maar het werd in gro-
te mate niet benut op het slagveld.
Die drie elementen moeten wij bij
een objectieve beoordeling van dicht-
bij durven bekij  ken. Ik geef toe dat het
indienen van aanvragen niet voldoen-
de is ; zij moet ook worden goedge-
keurd. De ingediende projecten die-
nen op een efficiënte manier te wor-
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den begeleid bij de EG-administratie.
Daarom ben ik vastbesloten één of
twee EG-adviseurs aan te stellen die
meer bepaald belast zullen zijn met
de concrete opvolging van de dossiers
van de Europese structuurfondsen,
waaronder dus ook het Europees So-
ciaal Fonds valt. Er zijn wel een paar
personen binnen de Vlaamse Admi-
nistratie van de Vlaamse Gemeen-
schap die zich daarmee bezighouden,
doch zij hebben niet de tijd noch de
mogelijkheid om de dossiers bij de
Europese Commissie zelf te volgen.

Ik meen dat het aanstellen van een
paar EG-adviseurs zeer nuttig zou zijn
en ik ben het met uw visie volledig
eens.

De Rijksdienst voor Arbeidsvoorzie-
ning dient als publiekrechtelijke in-
stelling jaarlijks een aantal ESF-aan-
vragen voor betoelaging in, voor acti-
viteiten die zij organiseert op het vlak
van de beroepsopleiding en de bevor-
dering van aanwervingen en de werk-
gelegenheid. Na beslissing door de
diensten van het Europees Sociaal
Fonds worden de eventueel toegeken-
de subsidies met betrekking tot de
RVA-dossiers rechtstreeks gestort op
het budget van de RVA-Vlaamse Ge-
meenschap, RVA-Franse Gemeen-
schap, RVA-Duitstalige Gemeen-
schap of RVA-nationaal, afhankelijk
van de aard van de ingediende projec-
ten. De ESF-tegemoetkomingen voor
projecten van de RVA-Vlaamse Ge-
meenschap kunnen aldus als
financiële middelen voor de werking
van de RVA-Vlaamse Gemeenschap
gebruikt worden, wat betekent dat de
toelage van de Vlaamse Gemeen-
schap aan de RVA-Beroepsopleiding
met een evenredig bedrag kan ver-
minderd worden.

De RVA krijgt dus middelen om aan
beroepsopleiding te doen. Het ge-
beurt via een programma dat men
graag zou realiseren. Wat men van het
Europees Fonds als hulpmiddelen
krijgt, kan worden aangewend ter ont-
lasting van het budget van de Vlaamse
Gemeenchap.  Het kan ook als addi-
tionele middelen worden aangewend.
Het hangt er van af wat het RVA-
Vlaamse Gemeenschap als program-
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ma wil realiseren. In Vlaanderen
denkt men soms dat als wij 100 frank
meer krijgen van het Europees So-
ciaal Fonds dat dan de ene of de ande-
re brave burger of de een of de andere
instelling die 100 frank erbij krijgt.
Als het via de RVA gebeurt, zit die
100 frank in het werkprogramma van
de RVA. Er mag daaromtrent ook
geen misverstand bestaan.

Ten slotte wil ik nog aanstippen dat
ESF-subsidies, toegekend aan andere
promotoren dan de RVA, rechtstreeks
worden gestort op rekening van de
promotoren en geenszins via de RVA
worden verdeeld.

Wat de procedure voor de indiening
van dossiers bij het Europees Sociaal
Fonds betreft, dient te worden ver-
meld dat in België drie kanalen be-
staan via dewelke aanvragen voor bij-
stand - ook Vlaamse - kunnen wor-
den ingediend.

Ten eerste, kunnen aanvragen om bij-
stand van het ESF worden ingediend
bij het Ministerie van de Vlaamse Ge-
meenschap die de dossiers die door
mij worden ondertekend via het Mi-
nisterie van Arbeid en Tewerkstelling
bij de Europese Commissie indient.
Ten tweede, dient ook de RVA haar
aanvragen via het Ministerie van Ar-
beid en Tewerkstelling bij de Europe-
se Commissie in.

Een derde mogelijkheid is dat de pro-
motor zich rechtstreeks tot het Minis-
terie van Tewerkstelling en Arbeid
wendt voor de indiening van zijn dos-
sier bij het Europees Sociaal Fonds.
Deze laatste procedure geldt enkel
voor zogenaamde ,,nationale” dos-
siers, namelijk dossiers van andere na-
tionale Ministeries, bijvoorbeeld on-
derwijs, of nationale instanties, bij-
voorbeeld Fonds voor de Sociale Re-
classering van Mindervaliden.

Hoe dan ook, elk dossier wordt door
het Ministerie van Tewerkstelling en
Arbeid ingediend bij het Europees
Sociaal Fonds. Het Ministerie van Te-
werkstelling en Arbeid staat immers
in voor de coördinatie van alle ESF-
aanvragen van Belgische publiekrech-
telij ke of privaatrechtelijke promoto-
ren. De diensten van dit Ministerie
beperken zich tot een zuiver formeel
nazicht van de ingediende aanvragen.

Inhoudelijk worden aan de dossiers
geen wijzigingen aangebracht. De
contacten tussen het Ministerie van
de Vlaamse Gemeenschap en het Mi-
nisterie van Tewerkstelling en Arbeid
verlopen overigens zeer vlot. De
structuur is ons land zijn echter bij-
zonder ingewikkeld en dat is een han-
dicap. Aan Europese zijde is het trou-
wens ook niet allemaal zo eenvoudig.

De procedure voor de indiening van
Vlaamse dossiers bij het Europese
Fonds voor Regionale Ontwikkeling
verloopt helemaal anders. Ik zeg dit
bij wijze van vergelij king. Sinds gerui-
me tijd wordt de omweg langs het Mi-
nisterie van Economische Zaken
niet meer gevolgd.

De EFRO-dossiers worden namelijk,
overigens met het akkoord van de Eu-
ropese Commissie - met dat akkoord
moeten wij rekening houden -
rechtstreeks door mij, via de Perma-
nente Vertegenwoordiging van Bel-
gië, bij de Europese Commissie inge-
diend.

Ten slotte breng ik in herinnering dat
deze rechtstreekse procedure ook
wordt gevolgd voor de indiening door
de Vlaamse Gemeenschap van de
geïntegreerde actieprogramma’s.

Ik wens nog een paar slotbeschouwin-
gen te formuleren.
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Wij moeten er rekening mee houden
- dit zeg ik vooral ten aanzien van de
collega’s uit de Westhoek - dat men
op Europees vlak meer en meer be-
gint te spreken over de noodzaak die
structuurfondsen te herzien. Men
twijfelt steeds meer aan de doelmatig-
heid van die structuurfondsen, wat
ook door de heer Geens is naar voren
gebracht, en ook wordt men gecon-
fronteerd met de beperking van de
budgettaire middelen en de uitbrei-
ding van de Europese Gemeenschap.

Eenmaal men zover staat zullen onze
contactpersonen goed van pas komen
opdat men goed zou weten wat er pre-
cies gebeurt en welke de inzichten
zijn zodat men een discussie kan aan-
gaan en de resultaten ervan voor
Vlaanderen zo gunstig mogelijk zou-
den zijn.

Dit alles moet gebeuren in samenwer-
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king met het Departement van Bui-
tenlandse Betrekkingen, het kan niet
anders.

Bij deze gelegenheid moet ik er toch
op wjzen dat, op het vlak van de Euro-
pese Gemeenschap, de verhoudingen
met het Departement Buitenlandse
Betrekkingen prima verlopen. Weke-
lijks is er overleg om te weten welke
onze inzichten en desiderata zijn en
hoe dat kan worden overgemaakt aan
en besproken met de Europese Com-
misie.

Ik moet u ook zeggen dat, naar aanlei-
ding van het Voorzitterschap van Bel-
gië van de Europese Raad vanaf 1 ja-
nuari eerstkomend, er reeds geruime
tijd besprekingen aan gang zijn om te
bepalen hoe het kan worden aange-
pakt. De inbreng van de Vlaamse Ge-
meenschap ter zake wordt ten zeerste
gewaardeerd. Terloops wens ik aan te
stippen dat het Voorzitterschap van
de Europese Raad in zijn ware context
moet worden geplaatst. U moet niet
denken dat met betrekking tot de be-
slissingsmogelij kheden er een wijzi-
ging komt omdat een bepaald land het
Voorzitterschap heeft. Men kan wel
een invloed uitoefenen op de agenda
maar men moet die invloed toch be-
perken wat de ware context betreft.

In verband met de spreiding van de
middelen van het Europees Sociaal
Fonds in de Vlaamse Regio kan ik
geen antwoord geven. Van zodra ik de
cijfers heb, mijnheer Geens, zal ik u
die bezorgen.

Aan de collega’s die het woord heb-
ben gevoerd wens ik toch te doen op-
merken dat, wanneer wij in het verle-
den vanuit Vlaanderen te weinig aan
bod zijn gekomen, zulks te maken
heeft met de Vlaamse mentaliteit die
gekant is tegen lange administratieve
lijdenswegen, die de dingen graag
klaar ziet en een sterke bureaucratie
zoveel mogelijk tracht te vermijden,
die de zaken onmiddellijk wenst aan
te pakken ervan uitgaand dat wat wij
zelf hebben gedaan ten minste achter
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de rug is.

Dit neemt niet weg dat ik als Gemeen-
schapsminister van Externe Betrek-
kingen de vaste wil heb om op alle
mogelijke fronten ook in het buiten-
land de belangen van Vlaanderen te
verdedigen, zowel wat de image buil-
ding van Vlaanderen als de concrete
contracten betreft. Op die manier ho-
pen wij de belangen en de projecten
vanuit de Vlaamse Gemeenschap te
verdedigen en te laten goedkeuren.

Vanuit de Westhoek zijn er een aantal
privé-projecten ingediend bij ons per-
soonlijk. Wij hebben ervoor gezorgd
dat ze tijdig bij de Europese Commis-
sie werden afgeleverd en wij zorgen er
ook voor dat ze eventueel kunnen
worden goedgekeurd.

Dit is wat ik als antwoord op deze in-
terpellatie wilde zeggen aan de drie
sprekers. Ik hoop dat dit een nuttige
bijdrage is geweest in het kader van
deze voor de Vlaamse Gemeenschap
zeer belangrijke problematiek. (Ap-
plaus bij de meerderheid)

De Voorzitter : De heer André Geens
heeft het woord.

De heer A. Geens : Mijnheer de Voor-
zitter, ik meen dat het niet ongepast is
de Minister te danken voor zijn zeer
omstandig en uitermate interessant
antwoord op de vragen die werden ge-
steld.

Mijnheer de Minister, wij zijn zeer
verheugd te vernemen dat er recht-
streekse contacten bestaan tussen uw
Diensten, de Diensten van de Vlaam-
se Gemeenschap en de Europese
Commissie in twee concrete gevallen,
geïntegreerde actieprogramma’s en
de EFRO-steun. U hebt gesproken
over één of twee adviseurs. Wij vragen
u daar werk van te maken en te probe-
ren er vier of vijf te krijgen in plaats
van één of twee. Niet alleen voor het
ESF maar ook voor de andere Fond-
sen is het van enorm belang dat de
Vlaamse Gemeenschap actief ter
plaatse bij de adminstratie aanwezig
is om in te spelen op deze projecten,

om de evolutie van deze dossiers te
volgen, om alle mogelijke en onmoge-
lijke vergaderingen bij te wonen, om
contacten te leggen, enzovoort, om tot
resultaat te komen.

Ik hoop dan ook dat u zult slagen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor deze voormiddag.

We komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om de agenda verder
af te handelen.

Ik wijs u erop dat de nog niet gehou-
den interpellaties zullen worden afge-
handeld in de volgorde door het Bu-
reau bepaald. Afwezige interpellan-
ten zullen moeten rekening houden
met artikel 65, punt 11 van ons Regle-
ment.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
12.40 uur.
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